



# မန္တလေးနေ့စဉ်

The Mandalay Daily

၁၉၉၇ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၁၀ ရက်၊ စတင်ထုတ်ဝေသည်။

## မြတ်ဗုဒ္ဓ၏ အဆုံးအမတရား

ရတနာသုံးပါးတည်းဟူသော ဤကိုးကွယ်ရာ သည်သာလျှင် ဘေးကင်းစေနိုင်သော ကိုးကွယ်ရာ၊ မြတ်သော ကိုးကွယ်ရာမည်၏။ ဤရတနာသုံးပါးကို ဆည်းကပ်ကိုးကွယ်သည့်အတွက် ဆင်းရဲအားလုံးမှ လွတ်၏။

(ဓမ္မပဒ)

အတွဲ(၂၇)၊ အမှတ်(၂၄၉)၊ ၁၃၀၆ ခုနှစ်၊ ဝါခေါင်လဆန်း ၆ ရက်၊ ၁၀-၈-၂၀၂၄၊ စနေနေ့။

## နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့်အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအား မြှင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထား လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများနစ်နာမှုမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျနာမှုမှ ကုန်ကျရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့်အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန်လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

## အမျိုးသားယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးကောင်စီ တတိယအကြိမ် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ ယာဉ်တိုက်မှုလျော့နည်းကျဆင်းရေးအတွက် အဓိကရည်မှန်းချက်နှင့် လုပ်ငန်းစဉ်များအတိုင်း မျက်မြည်မပြတ်ဆောင်ရွက်

**နေပြည်တော်၊ ဩဂုတ် ၉**  
အမျိုးသား ယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ် ကင်းရှင်းရေးကောင်စီ (National Road Safety Council - NRSC) ၏ တတိယအကြိမ် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ အမျိုးသားယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမြထွန်းဦး တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားသည်။

**တက်ရောက်**  
အစည်းအဝေးသို့ အမျိုးသားယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ် ကင်းရှင်းရေးကောင်စီ ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ



အမျိုးသားယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမြထွန်းဦး အမျိုးသားယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးကောင်စီ တတိယအကြိမ် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

အကြီးအကဲများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြပြီး ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် အသင်းအဖွဲ့များမှ ဥက္ကဋ္ဌများ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်ယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌများ ဖြစ်ကြသည့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်များ၊ မြို့တော်ဝန်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများက စီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ အမျိုးသားယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမြထွန်းဦးက ယနေ့ကျင်းပသည့် အစည်းအဝေးသည် အမျိုးသားယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ် ကင်းရှင်းရေးကောင်စီကို ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းတာဝန်ပေးအပ်ခဲ့ပြီးနောက် တတိယအကြိမ် ကျင်းပသည့် အစည်းအဝေးဖြစ်ကြောင်း၊ ယခင်နှစ် ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွင်း နိုင်ငံတစ်ဝန်းဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် ယာဉ်တိုက်မှုအခြေအနေများကို သုံးသပ်ဆွေးနွေးပြီး ယခုနှစ်စီမံဆောင်ရွက်သင့်သည့် အချက်များ၊ ယာဉ်တိုက်မှုလျော့နည်းကျဆင်းရေးအတွက် မြန်မာနိုင်ငံ၏ National Road Safety Action Plan (2021-2030) လုပ်ငန်းစီမံချက် ပါ အဓိကရည်မှန်းချက်နှင့် လုပ်ငန်းစဉ်များအတိုင်း မျက်မြည်မပြတ်ဆောင်ရွက်ရမည်ကို ရပ်များ၊ ယခင်နှစ် အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်များနှင့်အညီအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ပြီးစီးခဲ့မှုများနှင့် ယခင်နှစ်များထက် ပိုမိုတိုးတက်အောင်မြင်အောင် ကြိုးပမ်းသွားရမည့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဖော်ထုတ်ချမှတ်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ရည်ရွယ်၍ ကျင်းပရခြင်းဖြစ်ကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးကဏ္ဍ၌ ရေရှည်အထောက်အကူပြုလွှမ်းခြုံဆောင်ရွက်နိုင်စေရေး စာမျက်နှာ ၃ သို့။

**နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချုန်းရွာနိုင်**

နေပြည်တော်၊ ဩဂုတ် ၉

နေပြည်တော်နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်အတွက် မနက်ဖြန်ဖွန်းတည့်ချိန်အထိ ဓန့်မှန်းချက်မှာ နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချုန်းရွာမည်။ ရွာရန်ရာနှုန်း (၈၀) ဖြစ်ပါသည်။

ရန်ကုန်မြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်အတွက် မနက်ဖြန်ဖွန်းတည့်ချိန်အထိ ဓန့်မှန်းချက်မှာ နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချုန်းရွာမည်။ ရွာရန်ရာနှုန်းပြည့် ဖြစ်ပါသည်။

မန္တလေးမြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်အတွက် မနက်ဖြန်ဖွန်းတည့်ချိန်အထိ ဓန့်မှန်းချက်မှာ နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချုန်းရွာနိုင်ပါသည်။ ရွာရန်ရာနှုန်း (၆၀) ဖြစ်ပါသည်။

မိုး/စလ

**ယနေ့ ဖတ်စရာအညွှန်း**

ရှေးဟောင်းအမွေအနှစ် ရွှေအစစ် ဖွေလှစ်ထိန်းကြသည်(ဆောင်းပါး)

စာမျက်နှာ ၆

အပင်အခြေပြု သဘာဝဆေးဝါးများကြောင့် လူတိုင်းအသည်းကို ထိခိုက်စေမည်ဟု ဆို

စာမျက်နှာ ၇

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ် ၁၀ ရက်၊ စနေနေ့။

# မန္တလေး

## ကိုယ်ကျင့်တရားကောင်းမွန်ရေးအတွက် စာပေလေ့လာပတ်ရှုလိုက်နာကျင့်သုံးရမည်

“ယနေ့လူငယ် နောင်ဝယ်လူကြီး” ဟူသောစကားရှိသည်။ လူငယ်ဟူသည် အနာဂတ်အတွက် အရင်းအနှီးကောင်းများဖြစ်သည်။ ခံယူချက်လွှဲများသော ဆိုသွမ်းလူငယ်များ မဖြစ်စေရအတွက် ယနေ့ကာလတွင်လူငယ်များကို နိုင်ငံတော်က အကောင်းဆုံးပြုစု ပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိသည်။ ရုပ်ရည်လှပခြင်းထက် ကိုယ်ကျင့်တရားကောင်းမွန်ခြင်းဟူသော စိတ်အလှကိုပေးမြှူထားရမည်ဖြစ်သည်။ အနာဂတ်တိုးတက်ခြင်း၊ ဆုတ်ယုတ်ခြင်းတို့သည် လူငယ်တို့၏အရည်အချင်းပေါ်တွင်မူတည်သည်။ ပညာတတ်သော်လည်း ကိုယ်ကျင့်တရားချို့ယွင်းသူ၊ ကိုယ်ကျင့်တရား ကောင်းမွန်သော်လည်း ပညာရေးတွင် ချို့တဲ့သူ မဖြစ်အောင် နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ဘက်စုံပညာရေးကို ကျင့်သုံးလျက်ရှိသည်။

“လူမှာအကျင့် ဝမ်းမှာအဆူ” ဟူသောစကားရှိသည်။ ကိုယ်ကျင့်တရားကောင်းမွန်ခြင်းမကောင်းမွန်ခြင်းသည် ကျောင်းသားအရွယ် လူငယ်ဘဝကပင် ခွဲခြားနားလည်ထားရမည်ဖြစ်သည်။ ကိုယ်ကျင့်တရားအပေါ်တွင်အခြေခံ၍ အချို့က လူကောင်းအဖြစ် ဘဝတွင် ထင်ရှားကျော်ကြားသည်။ လူငယ်တို့၏ ဘဝအစသည် ကျောင်းစာသင်ခန်းများဖြစ်သည်။ ကျောင်းများရှိ ဆရာ၊ ဆရာမများသည် လူကောင်းလူတော်ဖြစ်အောင် သင်ကြားပြသဆုံးမနိုင်ကြသလို လူဆိုးဖြစ်အောင်လည်း သင်ကြားပြသဆုံးမနိုင်ကြသည်။ ဆိုလိုသည်မှာ လူငယ်တို့၏ အနာဂတ်သည် ဆရာ၊ ဆရာမတို့ လက်ဝယ်တွင်ရှိရာ ဆရာကောင်းတပည့်ပန်းကောင်းပန်းဖြစ်အောင် သင်ပြပေးကြရမည်ဖြစ်သည်။ ဆရာဆိုသည်မှာ လူငယ်တို့၏အပြုအမူ၊ အပြောအဆိုအနေအထိုင်မှစ၍ စာကြိုးစားခြင်းအဆုံး ကြည့်ရှုသွန်သင်နေကြရမည်ဖြစ်သည်။ ဝမ်းတွင်မသို၊ ဟုတ်တိုင်းဆိုကာကောင်းကျိုးလိုလားသောစိတ်ဖြင့် ဆုံးမကြရမည်မှာ ဆရာကောင်းတို့၏ စွမ်းဆောင်မှုဖြစ်သည်။

ထို့ပြင်မြန်မာ့အမွေခံ သား၊ သမီးရတနာများဖြစ်လာအောင် ငယ်ရွယ်စဉ်ကပင် မိမိကိုယ်ကို အားကိုးသောစိတ်ဖြင့် ကြိုးစားရမည်ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ရင်ခန်းသည်းချာ နိုင်ငံ့ရတနာများဖြစ်သော ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ၊ လူငယ်၊ လူရွယ်များသည် အပြစ်ကင်းစင်၍ ကောင်းမြတ်သော အတွေ့၊ အခေါ်၊ ဇာတိသွေး၊ ဇာတိမာန်နှင့် ဖျိုးချစ်စိတ်ကိုပေးမြှူကာ ခေတ်မီပညာရေးစနစ်ကို လက်လှမ်းရယူကာ စိတ်ဓာတ်ခိုင်မာတည်ငြိမ်မြဲမြံမြတ်သော နိုင်ငံသားကောင်းဖြစ်လာရန်အတွက် သမိုင်းပေးတာဝန်ကို ကျေပွန်ရမည်ဖြစ်သည်။

လက်ဦးဆရာ မည်ထိုက်စွာ ပုဗ္ဗာဓိယ မိနှင့် ဖခင်သည်အတိုင်း မိဘများမှာလည်း ဆရာများကဲ့သို့ မိမိ၏ သား၊ သမီးကိုပြောဆို ဆုံးမရမည်ဖြစ်သည်။ မိမိသားသမီးလမ်းမှားမရောက်အောင်၊ တွေးခေါ်စဉ်းစားဆင်ခြင် တတ်အောင်၊ အမှားအယွင်းချစ်ခြင်းတတ်အောင် သင်ကြားပြသရမည်ဖြစ်သည်။ လူငယ်တိုင်းသည် ဘာသာရေးအဆုံးအမအတိုင်း ငါးပါးသီလဖြစ်သော သူ့အသက်ကိုသတ်ခြင်း၊ သူ့ပစ္စည်းကိုကိုးကွယ်ခြင်း၊ သူ့တစ်ပါး သားမယားကိုပြစ်မှားခြင်း၊ လိမ်လည်ပြောဆိုခြင်း၊ အရက်သေစာသောက်စားခြင်း စသည့်ငါးပါးသီလကို လုံခြုံစွာစောင့်ထိန်း၍ မကောင်းမှုကို ရှောင်ကြဉ်ကြရမည်ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ ရဟန်းပညာရှိ၊ လူပညာရှိတို့၏အဆုံးအမများ၊ ကဗျာလင်္ကာများသည်လည်း လူငယ်တို့၏ ကိုယ်ကျင့်တရားကောင်းမွန်ရေးအတွက်ရေးသားပြုစုခဲ့ကြရာ များစွာအထောက်အကူဖြစ်စေပြီး လူငယ်များအနေဖြင့်တန်ဖိုးရှိသော စာပေများကိုဖတ်ရှုလိုက် နာကျင့်သုံးရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရေးသားလိုက်ရပါသည်။

## ရတနာပုံတက္ကသိုလ်၌ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလူငယ်များနေ့ အထိမ်းအမှတ်ကြက်ခြေနီအကြောင်းနှင့် ရှေးဦးပြုစုခြင်းအကြောင်း သိကောင်းစရာ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲ ကျင်းပ



**မန္တလေး၊ ဩဂုတ် ၉** မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် တိုင်းဒေသကြီး လူငယ်ရေးရာကော်မတီ၊ တိုင်းကြက်ခြေနီကြီးကြပ်မှုကော်မတီနှင့် ရတနာပုံတက္ကသိုလ်တို့ ပူးပေါင်း၍ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ ၁၂ ရက်နေ့တွင် နှစ်စဉ်ကျင်းပသော အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လူငယ်များနေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ရတနာပုံတက္ကသိုလ်တွင် ကြက်ခြေနီ

အကြောင်းနှင့် ရှေးဦးပြုစုခြင်း အကြောင်းသိကောင်းစရာ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို ယနေ့ နံနက် ၉နာရီခွဲက အဆိုပါ တက္ကသိုလ်ရှိ ပြည်ထောင်စုခန်းမ၌ ကျင်းပပြုလုပ်ရာ ဟောပြောပွဲသို့ ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်များ၊ ဘာသာရပ်အသီးသီးပါမောက္ခ (ဌာနမှူး)များ၊ ပါမောက္ခများ၊ ရတနာပုံတက္ကသိုလ် ကြက်ခြေနီ အသင်းဥက္ကဋ္ဌနှင့် အသင်းဝင်များ၊ ဆရာ၊ ဆရာမများ၊ စီမံရေး

ရာဌာနများမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကြက်ခြေနီကြီးကြပ်မှုကော်မတီမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် သင်တန်းနည်းပြဆရာများ တက်ရောက်ကြသည်။ ရှေးဦးစွာ ရတနာပုံတက္ကသိုလ်ကြက်ခြေနီ လူငယ်မောင်မယ်များက “ဒီကြက်ခြေနီ” သီချင်းသီဆိုပြီး အခမ်းအနားကို ဂုဏ်ပြုဖွင့်လှစ်သည်။ ထို့နောက်

ဒုတိယပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာ သွယ်လင်းကိုက ဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူ အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားသည်။ ဆက်လက်ပြီး မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးကြက်ခြေနီကြီးကြပ်မှုကော်မတီမှ အထောက်အကူပြုအရာရှိ ဦးထွန်းအောင်လွင်က ရှေးဦးပြုစုခြင်းအကြောင်းအရာများကို ပါဝါပြိုင်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ သင်တန်းဆရာများက လက်တွေ့သရုပ်ပြသခြင်းများဖြင့် ရှင်းလင်းဟောပြောခဲ့သည်။ ထို့နောက် တက်ရောက်လာသူများက သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းကြရာ ပြန်လည်ရှင်းလင်းဖြေကြားခဲ့သည်။ ထို့နောက် ဟောပြောပေးပါသော အထောက်အကူပြုအရာရှိ ဦးထွန်းအောင်လွင်အား ဒုတိယပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာ ဦးဝင်းနိုင်က အမှတ်တရလက်ဆောင်ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(အပေါ်ပုံ) (၀၈၂)

## လူဦးရေနှင့် အိမ်အကြောင်းအရာသန်းခေါင်စာရင်းအောင်မြင်စွာ ကောက်ယူနိုင်ရေး ရှင်းလင်းပွဲ ကျင်းပ

**မန္တလေး၊ ဩဂုတ် ၉** ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ လူဦးရေနှင့် အိမ်အကြောင်းအရာသန်းခေါင်စာရင်း အောင်မြင်စွာကောက်ယူနိုင်ရေး ရှင်းလင်းပွဲကို ယနေ့ မွန်လွဲ ၂ နာရီက အောင်မြေသာစံမြို့နယ်၊ ဥပုသိတော်ရပ်ကွက်ရှိ ခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရုံး၌ ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားတွင် အောင်မြေသာစံခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ၊ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဒေါက်တာအောင်ဆွေက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန၊ ခရိုင်ဦးစီးဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူး ဦးသန်းထွန်းအောင်က သန်းခေါင်စာရင်းဆိုင်ရာ သိကောင်းစရာများအကြောင်းနှင့် သန်းခေါင်စာရင်းအောင်မြင်စွာ ကောက်ယူနိုင်ရေး

အကျယ်တဝင့် ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာသူများက သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းဆွေးနွေးရာ တာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည်ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။ အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ အောင်မြေသာစံခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ၊ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဒေါက်တာအောင်ဆွေနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ အောင်မြေသာစံမြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့မှ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ အောင်မြေသာစံမြို့နယ်အတွင်းမှ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ တက်ရောက်ကြကြောင်း သိရသည်။

(အောက်ပုံ) (၀၃၃)



## မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ် အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကျင်းပ

**မန္တလေး၊ ဩဂုတ် ၉** မြန်မာနိုင်ငံ မူးယစ်ဆေးဝါးဆန့်ကျင်ရေးအသင်း(မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး)နှင့် တိုင်းပညာရေးမှူးရုံးတို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သော မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်အသိပညာပေး ဟောပြောပွဲကို ယနေ့ မွန်လွဲ ၁၃နာရီက အောင်မြေသာစံမြို့နယ် အမှတ်(၃၃) အခြေစိုက်ပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ ကျင်းပသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ မူးယစ်ဆေးဝါးဆန့်ကျင်ရေးအသင်း(မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး)ဥက္ကဋ္ဌဦးမြင့်ဆွေရဲမှူးကြီး(ဖြစ်ပေါ်)က အဖွင့်အမှာစကားနှင့် အသင်း၏ဆောင်

ရွက်ချက်များအကြောင်း၊ အတွင်းရေးမှူး ဒေါက်တာတင်ထွန်းမော်က ဆေးလိပ်နှင့်မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်အကြောင်း၊ အဖွဲ့ဝင်ဦးအောင်ကျော်စွာက Vape အန္တရာယ်အကြောင်း၊ အဖွဲ့ဝင်ဒေါ်သဲစာမြည်မောင်က Happy Water အန္တရာယ်အကြောင်းတို့ကို အသီးသီးဟောပြောကြပြီး၊ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများက မေးမြန်းခဲ့ကြသည်။ ဆက်လက်၍ MANA (MDY)အသင်းမှ လက်ကမ်းစာစောင်များ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(အပေါ်ပုံ) (မန္တလေးနေ့စဉ်-၆)



# ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးလှမိုး မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ဝါသီးနှံစိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ဝါစက်လုပ်ငန်းများ ပိုမိုအောင်မြင်ရေး ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၉

သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးလှမိုးသည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းက မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပျော်ဘွယ်မြို့နယ် ပုံကန်ကျေးရွာ၌ ဝါသီးနှံစိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ ပိုမိုအောင်မြင်ရေး ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးသည်။

ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် ပျော်ဘွယ်မြို့နယ် ပုံကန်ကျေးရွာရှိ အလင်းရောင်လယ်ယာနှင့် အထွေထွေစီးပွားသမဝါယမအသင်း၌ ကျင်းပသည့် ဝါစိုက်အသင်းသား တောင်သူများနှင့် တွေ့ဆုံပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်၍ နိုင်ငံအတွင်းရှိ ပြည်သူများ အဝတ်အထည်များ ဖူလုံရေးအတွက် ဝါစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုမှာ အလွန်အရေးကြီးကြောင်း၊ တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာအနေဖြင့် ထွက်ရှိလာသော ဝါမှာ နိုင်ငံအတွင်း ချည်လိုအပ်ချက်အတွက် ပြည့်မီသည်ကို တွေ့ရှိရသော်လည်း ချည်နှင့် အထည်များကို ပြည်ပတင်သွင်းမှာ ယူနေရသည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံအနေဖြင့် ထွက်ရှိသော ဝါဂွမ်းများကို ကုန်ကြမ်းအနေဖြင့်သာ ပြည်ပသို့ တင်ပို့ရောင်းချနေရကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ပြည်တွင်း၌သာ ချည်ဖြစ်သည်အထိ ထုတ်လုပ်ရန်အတွက် လိုအပ်သော နည်းပညာ၊ စက်ပစ္စည်း၊ အရင်းအနှီးများကို ပံ့ပိုးပေးပြီး Value Added အဖြစ် ချည်ဖြစ်သည်အထိ ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ကြောင်း။

ဝါစိုက်တောင်သူများအနေဖြင့် ဝါများအထွက်တိုးရေး မျိုးကောင်းမျိုးသန့်များကို ရွေးချယ်စိုက်ပျိုး



ရေး၊ စိုက်ပျိုးခြေ အရည်အသွေးကောင်းမွန်ရန် စနစ်တကျ ပြုပြင်ရေး၊ စိုက်ပျိုးရေးဖူလုံစွာရရှိရေး၊ စိုက်နည်းစနစ်မှန်ကန်ရေးတို့အလေးထားဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ ဝါခူးဆွတ်ချိန်တွင်လည်း အရည်အသွေး၊ အမျိုးအစား Grade A,B,C အဆင့်ဆင့်ရှိသည့် အနက်သတ်မှတ်အရည်အသွေးနှင့် ပေါက်ဖျော့နှုန်းကို တောင်းသူကြီးများသိရှိအောင် တာဝန်ရှိသူအဆင့်ဆင့်မှ အသိပညာပေးရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ စနစ်တကျ ဆွတ်ခူးထွက်ရှိလာသောဝါများ ဈေးကောင်းရရှိရေး ဈေးကွက်သေချာစွာရရှိရေး အစိုးရနှင့် ပုဂ္ဂလိက

ချည်စက်များနှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ပေးရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ တောင်သူ အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများကို သက်ဆိုင်ရာ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ကြောင်းဆွေးနွေးပြောကြားကာ ဝါစိုက်တောင်သူများ၏ တင်ပြချက်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးပြီး မိုးကြိုဝါစိုက်ခင်းများတွင် ဝါဆွတ်ခူးနေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးသည်။  
ယင်းနောက် ပျော်ဘွယ်မြို့နယ် ဆည်ကန် ဝါစက်ရုံနှင့် မနန်းရတနာ ဝါဂွမ်းနှင့် ဝါမျိုးစေ့ရောင်းဝယ်ရေးစက်ရုံများသို့ရောက်ရှိပြီး ဝါပန်စက်များဖြင့်

ဝါဂွမ်းအထုပ်များ ထုတ်လုပ်နေမှုများနှင့် ဝါစေ့မှ ဝါစေ့ဆီကြိတ်ခွဲဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကာ ဝါစေ့မှ ဝါစေ့ဆီကြိတ်ခွဲနိုင်မှုကြောင့် စားသုံးဆီအပြင် တိရစ္ဆာန်အစာအတွက် ဝါဖတ်များကိုပါရရှိခြင်းကြောင့် များစွာအကျိုးရှိကြောင်း၊ ဝါစိုက်စကအပေါ်အခြေခံ၍ ကုန်ကြမ်းရရှိမှုအပေါ်မူတည်ကာ ဝါဖန်စက်များ ထပ်မံလိုအပ်မှု ရှိ/မရှိ တင်ပြပေးရန်နှင့် ထပ်မံလိုအပ်သော စက်များကို ပြည်တွင်းစက်မှုစနစ်များမှ ထုတ်လုပ်နိုင်သည့်အတွက် တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်လိုပါက ဆောင်ရွက်မည့်အစီအစဉ်များ ပြန်လည်တင်ပြကြရန်လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားပြီး တင်ပြချက်များကို ပေါင်းစပ်ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ထို့နောက် ရမည်းသင်းခရိုင် ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူးရုံး၌ ဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ ဦးစီးဌာနများမှ ဝန်ထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လိုအပ်သည်များကို မှာကြားပြီး ဝန်ထမ်းများ၏ တင်ပြချက်များကို ပေါင်းစပ်ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် ပုသိမ်မြို့နယ်ရှိ တာဝန်ရှိတာဝန်ယူလုပ်ကုမှုလီလီမိတက်၏ ဝါ နေကြာ၊ နမ်း၊ စပါးမျိုးစေ့များနှင့် အခြားသီးနှံမျိုးစေ့များ ထုတ်လုပ်နေမှု၊ စမ်းသပ်စိုက်ပျိုးထားရှိမှု အခြေအနေများကို သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ဝါမျိုးစေ့နှင့် နေကြာမျိုးစေ့များကို ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်နှင့် လိုအပ်သောဒေသများသို့ သမဝါယမအသင်းများဖြင့် ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနိုင်ရေး သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ပေးရန် မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
သတင်းစဉ်

# (၁၆)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံကျန်းမာရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေးနှင့် ဆက်စပ်အစည်းအဝေးများသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်း ဦးဆောင်သော မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ တက်ရောက်ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၉

(၁၆)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံကျန်းမာရေးဝန်ကြီးများအစည်းအဝေးနှင့် ဆက်စပ်အစည်းအဝေးများကို ဩဂုတ် ၈ ရက်မှ ၁၀ ရက်အထိ လာအိုပြည်သူ့ ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဗီယက်ကျန်းမြို့ရှိ National Convention Center ၌ ကျင်းပရာ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်း ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ တက်ရောက်ဆွေးနွေးသည်။

ဆွေးနွေးပြောကြား

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ဩဂုတ် ၈ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ကျင်းပသည့် အာဆီယံကျန်းမာရေးဝန်ကြီးများ၏ အာဆီယံကျန်းမာရေးကဏ္ဍ လုပ်ငန်းများ သုံးသပ်ခြင်းနှင့် ၂၀၂၅ အလွန် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍ ဦးစားပေးအစီအစဉ်များ သတ်မှတ်နိုင်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ပြီး အာဆီယံအဖွဲ့ကြီးအနေဖြင့် ပိုမိုကျန်းမာကောင်းမွန်သော ပိုမိုတည်တံ့ခိုင်မြဲသော၊ အာဆီယံအသိုက်အဝန်းဖြစ်ပေါ်စေရေးအတွက် ကျန်းမာသောလူနေမှုတဝဝပုံစံ မြှင့်တင်ရေး၊ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုစနစ် အားကောင်းအောင်ဆောင်ရွက်ရေး၊ အသစ်ဖြစ်ပေါ်လာမည့် ကူးစက်ရောဂါများနှင့် ပြန်လည်ခေါင်းထောင်လာမည့် ကူးစက်ရောဂါများကို စောင့်ကြည့်ခြင်းနှင့် ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး၊ အရည်အသွေးပြည့်ဝသော ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ လူတိုင်းလက်လှမ်းမီရရှိစေရေး



(Universal Health Coverage)၊ သဘာဝဘေးဒဏ်ခံနိုင်ရည်ရှိသော ကျန်းမာရေးစနစ်အဆင့်မြှင့်တင်ရေး၊ ပြောင်းလဲတိုးတက်လာသည့် ခေတ်မီတယ်နည်းပညာအသုံးပြု၍ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ အရည်အသွေးမြှင့်တင်နိုင်ရေး၊ လူနာများ ဘေးကင်းလုံခြုံရေးနှင့် အစားအသောက်ဘေးကင်းလုံခြုံစိတ်ချရမှု တိုးမြှင့်ပေးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး၊ အားကောင်းခိုင်မာသော ကျန်းမာရေးစနစ် မြှင့်တင်ရေးအတွက် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍ၊ ဘဏ္ဍာရေးကဏ္ဍနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးကဏ္ဍများ ပိုမိုပူးပေါင်း

ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး စသည်တို့ကို ဆွေးနွေးပြောကြားခဲ့သည်။  
ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် အာဆီယံအဖွဲ့ကြီးနှင့် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ (WHO)တို့၏ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများ ပိုမိုပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါ ဖြစ်ပွားမှုသည် ကျန်းမာရေးအရေးပေါ်အခြေအနေများတွင် မိမိတို့အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ အချင်းချင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုသည် လည်းကောင်း၊ ဒေသတွင်း

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုသည်လည်းကောင်း အလွန်အရေးကြီးသည်ကို မီးမောင်းထိုးပြလျက်ရှိကြောင်း၊ ကပ်ရောဂါကာလအစပိုင်းတွင် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့က ထောက်ပံ့မှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအားနည်းခဲ့သော်လည်း မိတ်ဆွေနိုင်ငံများ၏ ပူးပေါင်းကူညီပံ့ပိုးမှု၊ ပြည်တွင်းမှ ပြည်သူလူထု၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအားဖြင့် ကပ်ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ကုသရေးလုပ်ငန်းများကို အောင်မြင်အောင်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ကြောင်း။

အလားတူ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးလုပ်ငန်းများနှင့် ပုံမှန်ကာကွယ်ဆေးထိုးလုပ်ငန်းများတွင်လည်း နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ပံ့ပိုးမှု၊ ဝန်ကြီးဌာန၏ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှု၊ ပြည်သူလူထု၏ ပူးပေါင်းမှုဖြင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ၂၀၂၁ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွင်း ကာကွယ်ဆေးလုံးဝ ထိုးနှံနိုင်ခြင်းမရှိခဲ့သည့် ကလေးငယ်များကို သုံးဆခန့် လျော့ချနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့၏ ၂၀၂၂-၂၀၂၃ အစီရင်ခံစာတွင်လည်း မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကာကွယ်ဆေးထိုး လုပ်ငန်းအောင်မြင်မှုများကို အသိအမှတ်ပြု မှတ်တမ်းတင်ထုတ်ပြန်ထားကြောင်း၊ ဆက်လက်၍ ပိုမိုပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါ အစည်းအဝေးများသို့ အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ၊ ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ အရှေ့တောင်အာရှဒေသဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ အနောက်ပစိဖိတ်ဒေသဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ် ရုံးမှ ဒုတိယအထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
သတင်းစဉ်

# မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးအောင် နေပြည်တော်တွင် ကျင်းပမည့် ၂၀၂၄ ခုနှစ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လူငယ်များနေ့အခမ်းအနားနှင့် လူငယ်ဖိုရမ်သို့ တက်ရောက်မည့် လူငယ်ကိုယ်စားလှယ်များအား တွေ့ဆုံ၍ ဂုဏ်ပြုစကားများပြောကြား



### မန္တလေး: ဩဂုတ် ၉

နေပြည်တော်တွင်ကျင်းပမည့် ၂၀၂၄ခုနှစ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လူငယ်များနေ့အခမ်းအနားနှင့် လူငယ်ဖိုရမ်သို့တက်ရောက်မည့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကိုယ်စားပြု လူငယ်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် တွေ့ဆုံပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမတွင် ကျင်းပရာ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး လူငယ်ရေးရာကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးအောင်၊ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီးများနှင့်တာဝန်ရှိသူများ၊ အုပ်ချုပ်သူများ၊ တက္ကသိုလ်များမှ ပါမောက္ခချုပ်များ တက်ရောက်ကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲ၌ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က ဂုဏ်ပြုအမှာစကားများပြောကြားရာတွင် နိုင်ငံတော်က လူငယ်လူရွယ်များ၏ အကျင့်စာရိတ္တများ ကောင်းမွန်စေရေး၊ တိုင်းချစ်ပြည်ချစ်စိတ်များရှိပြီး တိုင်းပြည်၏ဂုဏ်ကို မြှင့်တင်လိုစိတ်၊ အမျိုးဂုဏ်၊ စာတိဂုဏ်ကို စောင့်ထိန်းလိုစိတ်များ ဖြစ်ပေါ်လာစေရေးအတွက် စနစ်တကျဖြင့်

လေ့ကျင့်ပျိုးထောင်ပေးနိုင်ရန် ကောင်းမွန်သည့် ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့်ကျင်းပမည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလူငယ်များနေ့ အခမ်းအနားနှင့်လူငယ်ဖိုရမ်သို့တက်ရောက်မည့် တိုင်းဒေသကြီးကိုယ်စားပြု ထူးချွန်ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူ လူငယ်ကိုယ်စားလှယ်များအား တွေ့ဆုံ၍ ဂုဏ်ပြုအားပေးနှိုးမြှောက်သည့် အခမ်းအနားဖြစ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံသားကောင်းများ ဖြစ်ပေါ်လာစေရေးအတွက် လူငယ်ရေးရာမူဝါဒများချမှတ်၍ လူငယ်များဘက်စုံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အစီအစဉ်များကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေပါကြောင်း၊ လူငယ်များ၏ နယ်ပယ်စုံ၊ ကဏ္ဍစုံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် လူငယ်များအနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ်ပါဝင်နိုင်ရေး အလေးထားဆောင်ရွက်နေပါကြောင်း၊ လေ့လာသိရှိခဲ့သည့် ဗဟုသုတများကို လူငယ်လူရွယ်များကို အားကျအတူ ယူနိုင်အောင် ပြန်လည်မျှဝေပေးသွားကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကျန်းမာရေးကအစ ဂရုစိုက်နှင့် စည်းကမ်းတကျ သွားလာနေထိုင်သွားကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး

ဂုဏ်ဆောင်နိုင်သူများဖြစ်အောင် ကြိုးစားသွားကြရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ နေပြည်တော်တွင်ကျင်းပမည့် ၂၀၂၄ ခုနှစ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလူငယ်များနေ့နှင့် လူငယ်ဖိုရမ်သို့ တက်ရောက်မည့် တိုင်းဒေသကြီးကိုယ်စားပြုထူးချွန်ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူ လူငယ်ကိုယ်စားလှယ် ၁၂ ဦး နှင့် အုပ်ချုပ်သူ ၂ ဦးတို့က တစ်ဦးချင်း မိတ်ဆက်ပြောကြား၍ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ လူမှုရေးရာဝန်ကြီး ဦးအောင်ကျော်စိုးက အခမ်းအနားတက်ရောက်ရန် ကြိုတင်စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားသည့်အစီအစဉ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အသေးစိတ်တင်ပြဆွေးနွေးပြီးတက္ကသိုလ်များမှပါမောက္ခချုပ်များက အကြံပြုဆွေးနွေးကြရာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က လိုအပ်သည်များကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်းနှင့် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့မှ ထောက်ပံ့ငွေကျပ် ၆,၆၈၀,၀၀၀ကို ချီးမြှင့်ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(မန္တလေးနေ့စဉ်)



## လူဦးရေနှင့် အိမ်အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်းဆိုင်ရာ ဟောပြောပွဲ ပြုလုပ်

**အမရပူရ ဩဂုတ် ၉**  
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ အမရပူရမြို့နယ်ဒေါင်းရွှေကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး၌ ယမန်နေ့ နံနက် ၉နာရီခွဲက လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန၊ အမရပူရမြို့နယ်ရုံးမှ သန်းခေါင်စာရင်းဆိုင်ရာဟောပြောပွဲ နှင့် လက်ကမ်းစာစောင်များ အခမဲ့ ဖြန့်ဝေပေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန၊ အမရပူရမြို့နယ်ဦးစီးမှူးရုံး၊ ဦးစီးအရာရှိ ဦးတင်ကိုကိုဝင်းက ၂၀၂၄ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၁ ရက်မှ ၁၅ရက် အထိကောက်ယူမည့် သန်းခေါင်

## စည်ပင်လှစံပြကျေးရွာတွင် အတွင်းတိမ်နှင့် မျက်စိရောဂါ ဝမ်းသပ်စစ်ဆေးပေးခြင်းဆောင်ရွက်

**ဆင်ပေါင်ခဲ ဩဂုတ် ၉**  
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ အောင်လံရေဒီဆင်ပေါင်ခဲမြို့နယ် စည်ပင်လှစံပြကျေးရွာအတွင်း တိမ်ကင်းစင်ပျောက်ရေးစီမံချက် ရွာသို့ ဩဂုတ် ၈ ရက် နံနက် ၇ နာရီက အဆိုပါကျေးရွာ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၌ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ထိုသို့ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ရာတွင် တိုင်းဒေသကြီးပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ကျန်းမာရေးမှူး ဒေါ်အေးဝင်းဝင်းနိုင်တို့ အဖွဲ့နှင့် မြို့နယ်ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနအဖွဲ့မှ ပူးပေါင်း၍ စည်ပင်လှစံပြကျေးရွာနေ မျက်စိရောဂါ လူနာ ၁၅၀ ဦးအား ရှာဖွေဖော်ထုတ်စစ်ဆေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး အတွင်းတိမ်တွေ့ရှိသူ လူနာ ၂၃ ဦးအား မကွေးတိုင်းဒေသကြီးကုသရေးဦးစီးဌာနနှင့် ချိတ်ဆက်၍ အခမဲ့ ဆေးကုသပေးခြင်းကို ဆောင်ရွက်ပေးမည် ဖြစ်သည်။



## သောက်သုံးရေလုံလောက်မှု ချို့ယွင်းပျက်စီးနေသည့် စက်ရေတွင်းအား ပြန်လည်ပြုပြင်ပေး

**ညောင်ဦး ဩဂုတ် ၉**  
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ညောင်ဦးမြို့နယ်စဉ့်ကူးတိုက်နယ်၊ ကျောက်ပြင်ကန်ကျေးရွာတွင် ဒေသခံပြည်သူများ သောက်သုံးရေအတွက် မှီခိုအားထားရသည့် စက်ရေတွင်းမှာ ချို့ယွင်းပျက်စီးသွားသဖြင့် သောက်သုံးရေအခက်ကြုံနေရကြောင်း သိရ၍ ယမန်နေ့က ရန်ကုန်မြို့၊ ဝေမျှခြင်းပရဟိတအဖွဲ့က ကျေးရွာနေပြည်သူများ သောက်သုံးရေလုံလောက်မှုအတွက် ချို့ယွင်းပျက်စီးနေသည့် စက်ရေတွင်းအား သွားရောက်ပြုပြင်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။

ညောင်ဦးမြို့နယ် ကျောက်ပြင်ကန်ကျေးရွာတွင် အိမ်ခြေ ၅၀၀ ကျော်၊ လူဦးရေ ၂၀၀၀ကျော် နေထိုင်လျက်ရှိပြီး ဒေသခံပြည်သူများမှာ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေး လုပ်ငန်းကို အဓိကစီးပွားဖြစ် လုပ်ကိုင်ကြကြောင်းနှင့် တစ်နှစ်ပတ်လုံး သောက်သုံးရေအတွက် မိမိတို့ကျေးရွာရှိ စက်ရေတွင်းကိုသာ မှီခိုအားထားပြု၍ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းများကို

(၄၄၅)



### အပင်အခြေပြု သဘာဝဆေးဝါးများကြောင့် လူတို့၏အသည်းကို ထိခိုက်စေမည်ဟု ဆို

ယခုနောက်ပိုင်းတွင် ဆေးသိပ္ပံပညာရှင်များအရ ဖော်စပ်ထားသော ဆေးဝါးများနှင့်အပြိုင် ရေပန်းစားနေသည့် အပင်အခြေပြု သဘာဝ ဆေးဝါးများကြောင့် လူတို့၏အသည်းကို ထိခိုက်လာစေမည်ဟု အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု မီဒီကာတက္ကသိုလ်မှ ကုခန်းဆိုင်ရာ လက်ထောက်ပါမောက္ခအလီဆာလီမီဆပ်ဦးဆောင်သော သုတေသီများမကြာသေးမီက ဖော်ထုတ်တွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း ၎င်းတို့၏သုတေသန စာတမ်းတွင်ဖော်ပြသည်။

၂၀၁၇ ခုနှစ်နှင့် ၂၀၂၀ပြည့်နှစ်အတွင်း နှစ်နှစ်၊ လက်ဖက်စိမ်းစသော အပင်အခြေပြုဆေးဝါးများကြောင့် အရွယ်ရောက်ပြီးသော



အမေရိကန်အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီးများ ကျန်းမာရေးထိခိုက်ခဲ့ပုံ အကြောင်းကို အမျိုးသားကျန်းမာရေးနှင့် အာဟာရဆန်းစစ်မှု စစ်တမ်းအရလေ့လာခဲ့ကြခြင်းဖြစ်သည်။

ထိုသို့လေ့လာရာမှ အဆိုပါဆေးဝါးများကြောင့် အသည်း ထိခိုက်နိုင်ကြောင်း ဖော်ထုတ်တွေ့ရှိခဲ့ပြီးနောက် အမေရိကန်နိုင်ငံ သားသန်းနှင့်ချို ညီဆုံးစေနိုင်သော သဘာဝအခြေပြုဆေးဝါး များကို သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများက ကြပ်မတ်စစ်ဆေးသင့် သည်ဟု လက်ထောက်ပါမောက္ခအလီဆာလီမီဆပ်က ထောက်ပြ အကြံပြုကြောင်း သိရသည်။ (SCI)



### G Dargon ၏ ဖက်ရှင်စတိုင်လ်နှင့် တောင်ကိုရီးယားအိုလံပစ်အားကစားအဖွဲ့ကို မြင်တွေ့ရ

ကေပေါ့ပီဘုရင်ဂျီဒရယ်ဂွန် သည်။ (ခေါ်)ကွမ်ဂျီယောင်းသည် ဖက်ရှင်စတိုင်လ်ကျနေသည့် ဝတ်စုံများနှင့် ကမ္ဘာကျော်တစ်ဦးလည်း ဖြစ်ရာ သူ၏မိုးပြာရောင်ဝတ်စုံမှာ အိုလံပစ်အားကစားအဖွဲ့၏ ဝတ်စုံအဖြစ် မြင်တွေ့ခဲ့ကြရသည် ဟု ကိုရီးယားဘိုးဝက်ဘ်ဆိုက် တွင် ဖော်ပြသည်။

အဆိုပါအိုလံပစ်အားကစား အဖွဲ့၏ မိုးပြာရောင်ဝတ်စုံနှင့် ရင်ဘတ်မှ နိုင်ငံအလံမှာ ဂျီဒရယ်ဂွန် ဝတ်ဆင်ထားသည့် မိုးပြာရောင်ဖက်ရှင် ရင်ဘတ်မှ ဖမ်းပွင့်ပုံဒီဇိုင်းဖြစ်

### Zhi Yilong က (၃၇)ကြိမ်မြောက် Hundred Flowers Awards ဆုရရှိ

တရုတ်ပြည်ရှင်ရုပ်နယ်ပယ် ၏ ဂုဏ်သိက္ခာအမြင့်ဆုံးထူးချွန် ဆု Hundred Flowers Awards ဆုပေးပွဲတွင် အနုပညာ ထူးချွန်ဆုများပေးအပ်ခဲ့ရာ ကျူရီ လောင်က အကောင်းဆုံးမင်းသား ဆုကို Lighting up The Stars နှင့် ရှိသွားသည်ဟု ဝိန်ဘို ဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် ဖော်ပြသည်။

အဆိုပါရုပ်ရှင်ထူးချွန်ဆုမှာ အမြင့်ဆုံးဆုထံမှ တစ်ခုဖြစ်ပြီး နိုင်ငံအဆင့် ထူးချွန်ဆုတစ်ခုလည်း ဖြစ်ကာ အကောင်းဆုံး ရုပ်ရှင်ဆု ကို To the War, ဒါရိုက်တာ ဆုကို ချောင်အာနှင့် ကျန်းရီပူး၊ ဇာတ်ညွှန်းဆုကို ဒေါင်ရမ်နိုင် နှင့် ယင်လောင်ရှီးတို့က ရရှိခဲ့ကြ သည်။ (SKY)



## နိုင်ငံတကာ ရုပ်ရှင်၊ ဂီတ သတင်းများ

### Boy Pakorn က အနုပညာလုပ်ငန်းအပြင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းကို လုပ်ဆောင်နေ

ထိုင်းအနုပညာရှင် ဘိုင်းပါ ကွန်သည် အနုပညာလုပ်ငန်းများ အပြင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို ပါ လုပ်ဆောင်နေပြီး မိသားစု တာဝန်ကျေပွန်သည့် သားတစ်ဦး ဖြစ်သည်ဟု ထိုင်းအတ်ဒီတီတွင် ဖော်ပြသည်။



မြင်တွေ့ရမှုနည်းပါးလားခဲ့သော ဘိုင်းပါကွန်သည် စီးပွားရေးဆိုင် ရာ လုပ်ငန်းများတိုးချဲ့လုပ်ကိုင် နေပြီး မိသားစုတာဝန်ကျေပွန် သည့် သားဖြစ်ခဲ့သည်။

မိခင်ဖြစ်သူကို အပြုံးမပျက် ထားနိုင်ခဲ့ပြီး ညီမဖြစ်သူ ဝါနမိန် အတွက်လည်း အစစအရာရာ တာဝန်ယူလုပ်ဆောင်ပေးနေသကဲ့ သို့ ချစ်သူကိုလည်း မျက်နှာ မငယ်အောင်ထားကာ မိသားစု နှင့် ရင်းနှီးအောင် မကြာခဏ တွေ့ဆုံပေးခဲ့သည်။ ဘိုင်းပါကွန်က ချစ်သူအတွက် လည်း သီးသန့်အချိန်ပေးခဲ့ပြီး မိသားစုတာဝန်ကိုလည်း မလစ် ဟင်းရအောင် ဖြည့်ဆည်းပေးခဲ့၍ တာဝန်ကျေပွန်သည့် လူသားဟု ပရိ သတ် မှတ်ချက်ပေးထားကြ သည်။ (SKY)



### Sanjay Kapoor ၏ House of Lies မှုခင်းရုပ်ရှင်ဇာတ်ကား ၂၀၂၄ ခုနှစ်တွင် ထွက်ရှိလာ

အိန္ဒိယမှခင်ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကား House of Lies မှာ လက်ရှိ ခေတ်စားနေသည့် Cryptocoin နှင့် ဆက်စပ်နေသည့် အကြောင်းဖြစ်ပြီး မင်းသားဆန် ရှေးလ်ကပူးလ်ပါဝင်ထားကာ ၂၀၂၄ ခုနှစ်တွင် ထွက်ရှိလာ သည်ဟု ဘောလီဝုဒ်ဝက်ဘ်ဆိုက် တွင် ဖော်ပြသည်။

အဆိုပါဇာတ်ကားမှာ လက် ရှိခေတ်စားနေသည့် ခရစ်ပီတို ကျွီင်နှင့် ဆက်စပ်နေကာ ကိုယ် တတ်နိုင်တာထက်ပိုပြီး သုံးပို့ မကြိုးစားနဲ့ ဟူသော စကားနှင့် ဆန့်ကျင်ဘက်ကြွယ်ဝစွာ နေထိုင် လိုသော အဘိုးကြီးအကြောင်း ရိုက်ကူးထားသည်။ ခရစ်ပီတိုကျွီင်ကြောင့် ၃၅ ကုဏ္ဍထိ ဘယ်လိုဘယ်ပုံရသည့် မသိဘဲ နေချင်းညချင်း ကြွယ်ဝ ကာမွေးနေပွဲတွင် ထူးဆန်းစွာသေ ဆုံးခဲ့၍ မွှမ်ဘိုင်းမှ စုံစမ်းစစ် ဆေးရေးအရာရှိက စစ်ဆေးရာမှ အလိမ်အညာများ မြုပ်နှံထား သည်ကို တွေ့ရှိခဲ့ရပုံအကြောင်း ဖြစ်သည်။ (SKY)

### Guan Xiaotong ကို Hundred Flowers Awards ဆုပေးပွဲ၌ ဖက်ရှင်သစ်နှင့် တွေ့ရ

တရုတ်အနုပညာလောကမှ အမြင့်ဆုံး ဆုပေးပွဲဖြစ်သည့် Hundred Flowers Awards ပွဲတော်သို့ အနုပညာရှင်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြရာ ဂုဏ်ဆောင် တန်၏ ဖက်ရှင်သစ်မှာ ပရိသတ် ကြား ရေပန်းစားနေသည်ဟု ဝိန်ဘိုဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် ဖော်ပြ သည်။

အစိမ်းရောင်ဝတ်စုံဖက်ရှင်သစ် မှာ ရေပန်းစားခဲ့သည်။ အကောင်းဆုံးမျက်နှာသစ် ဆုဆန်ခါတင်ဝင်ခဲ့သည့် ဝိန်ဒါ ရွန်၏ အနက်ရောင်ဖက်ရှင်၊ လျှို့ဝှက်ခပ်နှင့် ယူဂိုတို့၏ ပွဲတက် ဖက်ရှင်တို့အပြင် ပွဲတွင်တင်ဆက် သူအဖြစ် တာဝန်ယူခဲ့သည့် ဟွမ်ရှောင်တို့ ဖက်ရှင်မှာလည်း လူပြောများကာ အကောင်းဆုံး မင်းသမီးဆုဆန်ခါတင် ရင်တာ အို၏ ပွဲတက်ဖက်ရှင်များ လူ ကြိုက်များခဲ့ကြသည်။ (SKY)



အဆိုပါ ပွဲတော်ကြီးတွင် ဆန်ခါတင်စာရင်းဝင်သည်နှင့်ပင် ဂုဏ်ယူဖွယ်ဖြစ်ခဲ့ကြရာ Pe gasus 2 နှင့် ဇာတ်ပို့ဆုဆန်ခါ

### Lu Han ၏ Olympic ပွဲတော်နှင့်လိုက်ပတ်သည့် သီချင်းကိုးပုဒ်မှ တစ်ပုဒ်ရွေးခံရ

တရုတ်အနုပညာရှင်၊ အိမ်စို အဖွဲ့ဝင်ဟောင်း လျူဟန်သည် အိုလံပစ်ပွဲတော်နှင့်လိုက်ပတ် သည့် သီချင်းကိုးပုဒ်မှ တစ်ပုဒ် ရွေးချယ်ခံရ၍ ပရိသတ်ဂုဏ်ယူ နေကြသည်။

လျူဟန်သည် အိမ်စိုအဖွဲ့ ဝင်ဟောင်းတစ်ဦးဖြစ်ပြီး အဖွဲ့မှ ထွက်ခွာ၍ တရုတ်အနုပညာ လောကတွင်လည်း အောင်မြင်မှု ရရှိထားသော အဆိုတော်၊ သရုပ် ဆောင်တစ်ဦးဖြစ်သည့်အပြင် ကိုယ်တိုင် ရေးသားထားသော သီချင်းများတွင် အားကစားသီချင်း

လည်းပါဝင်နေ၍ အိုလံပစ်ပွဲတော် နှင့် လိုက်ဖက်သည့်သီချင်းကိုး ပုဒ်ရွေးချယ်ခဲ့ရာ လျူဟန်၏

သီချင်းတစ်ပုဒ်လည်း ရွေးချယ် ခံခဲ့ရသည်။ တရုတ်နေရှင်နယ်မီဒီယာ တစ်ခုဖြစ်သည့် People's Daily ၏ ကြေညာချက်အရ တရုတ် အားကစားသမားပြိုင်ပွဲဝင်များကို ဂုဏ်ပြုသည့် Dargon သီချင်း ကို တစ်ဦးတည်းသော တရုတ်နိုင်ငံ ကိုယ်စားပြု Olympic Qualifier Series Ambassador အိုလံပစ်မီးရှူးတိုင်ကိုင်ဆောင်ခွင့် ရသူ ဝမ်ရီဘိုကို အိုလံပစ်ပြိုင်ပွဲ ဝင်များအတွက် ဂုဏ်ပြုသီဆိုပေး ခဲ့သည်။ (SKY)



# ကာလီဖိုးနီးယားအခြေစိုက် အာချာကုမ္ပဏီ မိုးပျံအတုအားယာဉ်စနစ်အကြောင်း ပိတ်ဆက်

**ဝါရှင်တန်** **ဩဂုတ် ၉**  
အာချာလေကြောင်းပျံသန်းမှု ကုမ္ပဏီက လော့စ်အိန်ဂျလစ်မြို့ ပတ်ဝန်းကျင်တွင် ကြုံတွေ့နေရသော ဆိုးရွားသည့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးပြဿနာများကို ဖြေရှင်းရန်အတွက် အစီအစဉ်အချို့ကို မကြာသေးမီက မိတ်ဆက်ခဲ့ကြောင်း စီအင်အေအတင်းဌာနက ဖော်ပြသည်။  
အဆိုပါကုမ္ပဏီက တောင်ပိုင်းကာလီဖိုးနီးယားဒေသအတွက် မိုးပျံအတုအားယာဉ်စနစ်တစ်ခုကို



ဖော်ဆောင်နေကြောင်း အသိပေးမိတ်ဆက်ခဲ့ပြီး လာမည့်နှစ်အနည်းငယ်အတွင်း အများပြည်သူ စတင်အသုံးပြုနိုင်ရန်ရှိမည်ဟု ဆိုသည်။  
ကာလီဖိုးနီးယားအခြေစိုက်

အာချာလေကြောင်းပျံသန်းမှု ကုမ္ပဏီအနေဖြင့် စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်နေသော အဆင့်မြင့် ထုတ်လုပ်မှုအတွက် လေကြောင်းလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ နာမည်

ကြီးကုမ္ပဏီများနှင့် စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။  
တောင်ကိုရီးယား၊ အာရပ်စော်ဘွားများနိုင်ငံတို့နှင့်လည်း လုပ်ငန်းအတွက် အပြန်အလှန်သဘောတူစာချုပ်များလည်း ချုပ်ဆိုထားသည်။  
လက်ရှိအခြေအနေအရ အမေရိကန်နိုင်ငံအတွင်းရှိ ထိုကုမ္ပဏီ၏ မိုးပျံအတုအားယာဉ်စနစ်ကို လော့စ်အိန်ဂျလစ်နှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ဒေသများမှာ စတင်အသုံးပြုနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ **Mon**



## ဒေါ်နယ်လ်ထရပ်နှင့် ကာမလာဟဲရစ်တို့နှစ်ဦး စက်တင်ဘာ ၁၀ ရက်တွင် စကားစစ်ထိုးမည်

**ဝါရှင်တန်** **ဩဂုတ် ၉**  
ဒေါ်နယ်လ်ထရပ်နှင့် ကာမလာဟဲရစ်တို့အကြား ပထမဆုံးအကြိမ် စကားစစ်ထိုးပွဲကို လာမည့် စက်တင်ဘာ ၁၀ ရက်တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း အေဘီစီသတင်းဌာနက ဖော်ပြသည်။  
စကားစစ်ထိုးပွဲကို သုံးကြိမ် ပြုလုပ်သင့်သည်ဟု ထရပ်က အကြံပြုခဲ့ပြီးနောက် ထိုပွဲများအတွက် ဖောက်ခံနိုင်ရန် အင်အားတို့က အခမ်းအနားနှစ်ခုကို

လက်ခံကျင်းပပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာခဲ့သည်။  
ဒေါ်နယ်လ်ထရပ်နှင့် ယှဉ်ပြိုင်စကားစစ်ထိုးရန်အတွက် စက်တင်ဘာ ၁၀ ရက်တွင် တွေ့ဆုံမည်ဖြစ်ကြောင်း ကာမလာဟဲရစ်က ဒက်ထရိုက်မြို့၌ အတည်ပြုလိုက်ပြီး မိမိအတွက် အလွန်စိတ်ဝင်စားစရာကောင်းလိမ့်မည်ဟုလည်း ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **Mon**

**INTERNATIONAL NEWS**  
နိုင်ငံတကာသတင်းများ

## ကိုရီးယားခေါက်ဆွဲအစပြန်လည်ရောင်းချခွင့်ပြု စောင့်မျှော်နေသော ကိုပင်ဟေဂင်မြို့သားများ ပျော်ရွှင်



**ကိုပင်ဟေဂင်** **ဩဂုတ် ၉**  
မကြာသေးမီက ပိတ်ပင်ထားသည့် အငြင်းစား ကိုရီးယားခေါက်ဆွဲပြုတ်ကို ဒီနမတ်နိုင်ငံ

ကိုပင်ဟေဂင် မြို့တော်တွင် ဩဂုတ် ၈ ရက်က ဈေးကွက်တင်ရောင်းချမှုပြန်လည်လုပ်ဆောင်ခဲ့ရာ စောင့်မျှော်နေသော မြို့သူမြို့သားများ အလှအယက်သွားရောက်ဝယ်ယူအားပေးခဲ့ကြောင်း စီအင်အေအတင်းဌာနက ဖော်ပြသည်။  
အဆိုပါခေါက်ဆွဲအမျိုးအစားသည် အလွန်စပ်သဖြင့် ဒီနမတ်စားနပ်ရိက္ခာနှင့် သက်သတ်လွတ်အဖွဲ့အစည်းက အစပ်အဆင့်လွန်ကဲပြီး ကျန်းမာရေးအတွက် အန္တရာယ်ရှိသည်ဆိုကာ လွန်ခဲ့

သော ဇွန်လတွင် ပိတ်ပင်ထားခြင်းဖြစ်သည်။  
ပူစပ်လွန်းသဖြင့် လူအချို့တွင် မူးဝေခြင်း၊ ဗိုက်နာခြင်း၊ သွေးတိုးခြင်းနှင့် ဗိုက်အောင့်ခြင်းစသော ဆိုးရွားသည့် ကျန်းမာရေးပြဿနာများ ကြုံတွေ့နိုင်သည်။  
“အရမ်းစပ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် အကြိမ်ကြိမ်စားဖြစ်တော့ ပိုပြီး အရသာတွေ့လာတယ်”ဟု သင်္ဘောပေါ်၌ ချက်ပြုတ်သော ယင်းခေါက်ဆွဲစားရန် စောင့်ဆိုင်းနေသည့် ကိုပင်ဟေဂင်မြို့သား

ဖိလစ် က ပြောပြသည်။  
ကလေးသူငယ်များနှင့် လူငယ်များ ထိုခေါက်ဆွဲစားရာတွင် စပ်လွန်းသဖြင့် အန္တရာယ်ရှိနိုင်သည်ဟု ဇွန်လက အထူးသတိပေးချက်ထုတ်ပြန်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။  
“ဒီခေါက်ဆွဲတွေ ပိတ်သွားတော့ အထုပ် ၅၀ လောက် စုထားခဲ့တာ။ အခုတော့ အတိုးချပြီး ပြန်ရောင်းနိုင်ပြီ။ အခုအလွယ်တကူရနိုင်တော့ ပိုပြီးပျော်ရွှင်ရပါတယ်”ဟု ဖိလစ်က ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။ **Mon**

## အာရှဈေးကွက်အတွက် ကံဆိုးသောနေ့ရက်များ ယခုသီတင်းပတ်နှောင်းပိုင်းတွင် ကုန်လွန်သွားခဲ့

**ကင်ဘာရာ** **ဩဂုတ် ၉**  
အာရှအစုရှယ်ယာဈေးကွက်အတွက် ကံဆိုးသောနေ့ရက်များ ယခုသီတင်းပတ်နှောင်းပိုင်းတွင် ကုန်လွန်သွားခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း အေဘီစီသတင်းဌာနက ဖော်ပြသည်။  
ဂျပန်နစ်ကေးစတော့ဈေးနှုန်းသည် ဩဂုတ် ၉ ရက်တွင်

၁ ဒသမ ၇ ရာခိုင်နှုန်းတက်ခဲ့ပြီး အမေရိကန်ဈေးကွက်တွင် ဩဂုတ် ၅ ရက်က ၁၃ ရာခိုင်နှုန်းကျခဲ့သည့်ပမာဏကို ထက်ဝက်ပြန်လည်ရယူနိုင်ခဲ့ရာ တစ်ပတ်စာ ကျဆင်းမှု ၁ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်းသာ ရှိခဲ့သည်။  
ဂျပန်နိုင်ငံပြင်ပ အာရှ-ပစိဖိတ်ဒေသ အစုရှယ်ယာအညွှန်း

ကိန်းသည် ၁ ဒသမ ၄ ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်ခဲ့ပြီး ဩဂုတ် ၁၅ ရက်တွင် ကျဆင်းခဲ့သည့်ကို ပြန်လည်ရယူထားရာ တစ်ပတ်လုံးအတွက် ၀ ဒသမ ၃ ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်းခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။  
ဇူလိုင်လကုန် စားသောက်ကုန်ဈေးနှုန်းမြင့်တက်မှုသည် ၀ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်းရှိခဲ့ပြီး

၀ ဒသမ ၃ ရာခိုင်နှုန်းသာ မြင့်တက်နိုင်သည်ဟု မျှော်မှန်းထားသည်ထက် အနည်းငယ် ပိုများနေကြောင်း တရုတ်၏ စီးပွားရေးစစ်တမ်းများ၌ ဖော်ပြသည်။  
တရုတ်ဘလူးချစ်ပရိယာဈေးနှုန်းသည် ၀ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်ခဲ့ပြီး ဟောင်ကောင်၏ ဟန်စန်းအညွှန်းကိန်းမှာမူ ၁ ဒသမ ၄ ရာခိုင်နှုန်းတက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **Mon**

## ရုရှားစစ်တပ်ရင်ပြိုင်ပွဲတွင် ကစားသမားတစ်ဦးက ပြိုင်ဘက်ကို အဆိပ်ခတ်

**မော်စကို** **ဩဂုတ် ၉**  
ရုရှားနိုင်ငံ မာစစ်(ချ်)ကားလာမြို့တွင် ပြီးခဲ့သည့် ဩဂုတ် ၂ ရက်က စတင်ကျင်းပခဲ့သည့် ဒေဂီစတန်စစ်တပ်ရင်ပြိုင်ပွဲ၌ အမျိုးသမီးကစားသမား နှစ်ဦးအနက် အသက် ၄၀ နှစ်အရွယ် အာမီးနအားဘခါရိုဗာသည် ၎င်း၏ပြိုင်ဘက်ဖြစ်သူ အသက် ၃၀ နှစ်အရွယ် အူရိုင်ဂန် အိုစမားနိုဗာ

ကစားမည့် စစ်တပ်ရင်အရပ်အချို့နှင့် စစ်တပ်ရင်ခေါ်သို့ အဆိပ်ဟု ယူဆရသော အမှုန့်များ ဖြူးခဲ့ကြောင်း ဖရီးပရက်စ်ဂျာနယ် သတင်းဌာနက ဖော်ပြသည်။  
အဆိပ်မိသူသည် ပွဲပြီးချိန်တွင် ပြင်းပြင်းထန်ထန် မူးဝေခြင်း၊ ပျို့အန်ခြင်း စသည်တို့ခံစားခဲ့ရသဖြင့် ပြိုင်ပွဲကြီးကြပ်သူက စောင့်ကြည့်ကင်မရာမှတစ်ဆင့်

များကို ပြန်လည်စစ်ဆေးခဲ့ပြီး နောက် ထိုလုပ်ရပ်အပေါ် သံသယရှိကာ ရဲကို တိုင်ကြားခဲ့သည်။  
၎င်းတို့နှစ်ဦးသည် ငယ်စဉ်ကတည်းက ပြိုင်ဘက်များဖြစ်ခဲ့ပြီး ပုဂ္ဂိုလ်ရေးရန်ပြီးကြောင့် ယခုကဲ့သို့ ပြုလုပ်လာခဲ့သည်ဟု အဆိပ်ခတ်သူက ဝန်ခံခဲ့သည်။ အဆိပ်မိသူသည် နေမကောင်းဖြစ်ပြီးနောက် ပြန်လည်သက်သာလာပြီး ဆက်လက်ပြိုင်ပွဲဝင်ခဲ့ရာ ဒုတိယနေရာရခဲ့သည်။  
အာမီးန အားဘခါရိုဗာသည် စစ်တပ်ရင်ကစားသမားအဖြစ်မှ တစ်သက်တာ ပိတ်ပင်ခံရခြင်းနှင့် ထောင်ဒဏ် သုံးနှစ်အပြင် အငြားဖြစ်ဒဏ်များ ကျခံရနိုင်ဖွယ်ရှိကြောင်း သိရသည်။ **Mon**



မူဟမ်မတ်ယူကူတ်စ်(အလယ်လူ) ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်ကြားဖြတ်အစိုးရ ဝန်ကြီးချုပ်အဖြစ် ဩဂုတ် ၉ ရက်က ဒဏ္ဍာမြို့၌ ကျမ်းသစ္စာကျိန်ဆိုနေစဉ်။ **Mon**

## ကမ္ဘောဒီးယား တူးမြောင်းဖောက်လုပ်ရေးစီမံကိန်းကို ဝီယက်နမ်ထောက်ခံပြီး ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းရန် ကမ်းလှမ်း

**ယန္တရား** **ဩဂုတ် ၉**  
ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ၏ မဲခေါင်မြစ်ဝှမ်းအတွင်း ကမ္ဘောဒီးယားကမ်းရိုးတန်းသို့ တူးမြောင်းဖောက်လုပ်ရေးစီမံကိန်းကို ဝီယက်နမ်က ထောက်ခံပြီး ယင်း

တူးမြောင်း၏ အနာဂတ်တွင်ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သော ဆိုးကျိုးများကို ဖြေရှင်းနိုင်မည့် နည်းလမ်းများ ရှာဖွေရန် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးလှိုသော ဆန္ဒရှိသည်ဟု ဝီယက်နမ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနက ဩဂုတ် ၈

ရက်တွင် ထုတ်ပြန်ကြေညာကြောင်း စီအင်အေအတင်းဌာနက ဖော်ပြသည်။  
အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁ ဒသမ ၇ ဘီလီယံ ကုန်ကျမည့် အဆိုပါတူးမြောင်းကို ကမ္ဘောဒီးယားအစာအာဇာနည်များက ဩဂုတ် ၅ ရက်တွင် စတင်တူးဖော်ခြင်း ပြုလုပ်ခဲ့သည်။  
ကမ္ဘောဒီးယားအစိုးရအနေဖြင့် ထိုစီမံကိန်းသည် ကမ္ဘောဒီးယားမှ သင်္ဘောတင်ပို့ခြင်းများကို ဝီယက်နမ်ကို အမှီပြုခြင်းမှ ကင်းလွတ်စေရန် ရည်ရွယ်ကြောင်း သိရသည်။ **Mon**





# မန္တလေးမြို့တွင် နေထိုင်လျက်ရှိသည့် ကိုးကန့်တိုင်းရင်းသားမိသားစုများက MNDA အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့၏ အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များကို လုံးဝ လက်မခံကြောင်းနှင့် ပြင်းထန်စွာ ကန့်ကွက်ရှုတ်ချကြောင်း သဘောထားထုတ်ပြန်

နေပြည်တော်၊ ဩဂုတ် ၉ - MNDA အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့သည် ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) လားရှိုးမြို့တွင် စစ်ရေးနှင့်သက်ဆိုင်ခြင်းမရှိသည့် တပ်မတော်ဆေးရုံနှင့် ရပ်ကွက်အတွင်းသို့ ရှေးတိုက်ခန်းများ၊ လက်နက်ကြီးများနှင့် Drone များဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ဆေးရုံတွင် တက်ရောက်ကုသမှုခံယူနေကြသည့် ဒေသခံပြည်သူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများနှင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ မိသားစုဝင်များ ထိခိုက်သေဆုံးခဲ့ရပြီး အချို့ကို အမေ့ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားကြောင်းနှင့် ဒေသခံပြည်သူအချို့မှာလည်း ယာယီနေရပ်စွန့်ခွာနေရသည်။ ထိုကဲ့သို့ MNDA အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့၏ စစ်ရာဇဝတ်မှု (War Crime) မြောက်သည့် လူမဆန်စွာ ရက်စက်ယုတ်မာရိုင်းရိုင်းသော အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များကို လုံးဝလက်မခံကြောင်းနှင့် ပြင်းထန်စွာ ကန့်ကွက်ရှုတ်ချကြောင်းကို မန္တလေးမြို့တွင် နေထိုင်လျက်ရှိသည့် ကိုးကန့်တိုင်းရင်းသားမိသားစုများက သဘောထားထုတ်ပြန်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

# မဟာအောင်မြေမြို့နယ် စာရေးဆရာအသင်းမှ အိမ်တိုင်ရာရောက် ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်

မန္တလေး၊ ဩဂုတ် ၉ - မြန်မာနိုင်ငံစာရေးဆရာအသင်းမှ ကွယ်လွန်သွားသည့် အသင်းဝင်စာရေးဆရာများအတွက် နာရေးထောက်ပံ့ကြေးများ ထောက်ပံ့ပေးလျက်ရှိရာ မန္တလေး၊ မဟာအောင်မြေ စာရေးဆရာအသင်းမှ ကွယ်လွန်သွားသည့် အသင်းဝင်စာရေးဆရာ မိသားစုဝင်များထံ မြန်မာနိုင်ငံစာရေးဆရာအသင်းမှ ထောက်ပံ့သည့်ငွေများ အား မြို့နယ်စာရေးဆရာအသင်းက ဩဂုတ် ၄ ရက်နှင့် ၅ ရက်များတွင် အိမ်တိုင်ရာရောက်

နာရေးထောက်ပံ့ကြေးငွေများကို ပေးအပ်လျက်ရှိသည်။ ကွယ်လွန်သွားကြသည့် စာရေးဆရာကြီး ဒေါက်တာ ဒေါ်တင်အေးကြည်၊ စာရေးဆရာမကြီး ဒေါ်ခင်အေးကြည်၊ စာရေးဆရာမကြီး မောင်အောင်ခင်တို့အတွက် တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ်

တစ်သိန်းနှစ်သောင်းစီအား မဟာအောင်မြေ စာရေးဆရာအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်ခင်အေးနှင့် အမှုဆောင်ဆရာ ဦးထွန်းမြင့်(အိုးဝေမြေရှိကျင်း)တို့က အိမ်တိုင်ရာရောက် ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ရာ သက်ဆိုင်ရာ ကွယ်လွန်သူ စာရေးဆရာများ၏ မိသားစုဝင်များက လက်ခံရယူကြသည်။

(အောက်ပုံ) (၀၅၀)



တရားမဝင်သေးဝါးအတုများနှင့် သက်တမ်းလွန်သေးဝါးပစ္စည်းများ ဈေးကွက်အတွင်းရောင်းချမှု ရှိမရှိ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

ပခုက္ကူ၊ ဩဂုတ် ၉ - မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပခုက္ကူမြို့၌ တရားမဝင်သေးဝါးအတုများနှင့် သက်တမ်းလွန်သေးဝါးပစ္စည်းများ ရောင်းချမှု ရှိမရှိ၊ စားသုံးသူပြည်သူများအတွက် ရောင်းချမှုရှိမရှိ အခြေအနေများ တာဝန်ရှိသူများ ရှောင်တခင် ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးကြသည်။ (အောက်ပုံ) ထိုသို့ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာတွင် ပခုက္ကူခရိုင် အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာန (FDA) မြို့နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန၊ ခရိုင်စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့မှ ဝန်ထမ်းများ ပူးပေါင်းပြီး ပခုက္ကူမြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များအတွင်း ဖွင့်လှစ်ရောင်းချနေသည့် ဆေးဝါးပစ္စည်းရောင်းချရေးတို့ကို အသိပညာပေးအရောင်းဆိုင်များ၌ တရားမဝင်သေးဝါးအတုများ၊ သက်တမ်းလွန် ဆေးဝါးများ၊ စံချိန်စံညွှန်းမကွင်းဆင်းသည့် ဆေးဝါးများနှင့် ကိုက်ညီမှုမရှိသည့် ဆေးဝါးများနှင့်ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ ရောင်းချမှု ရှိမရှိ၊ စားသုံးသူပြည်သူများအတွက် စားသုံးသူပြည်သူများအတွက် စောင့်ရှောက်ကင်းရှင်းပြီး လုံခြုံစိတ်ချရသည့် ဆေးဝါးပစ္စည်းများ ရောင်းချမှုရှိမရှိ အခြေအနေများကို ရှောင်တခင်ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးကြသည်။ (အောက်ပုံ) ထို့နောက် ဆေးဝါးပစ္စည်းအရောင်းဆိုင်ပိုင်ရှင်နှင့်တွေ့ဆုံကာ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တရားဝင်ခွင့်ပြုထားသည့် ဆေးဝါးများနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ ရောင်းချရေး၊ စားသုံးပြည်သူများအတွက် ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းပြီး လုံခြုံစိတ်ချရသည့် ဆေးဝါးပစ္စည်းများ ရောင်းချရေးတို့ကို အသိပညာပေးရင်းလင်းဟောပြောခဲ့ကြသည်။ (၃၄၀)

# စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများ ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော်၊ ဩဂုတ် ၉ - လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဩဂုတ် ၇ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီက သက်သေများနှင့်အတူ ပြင်းဦးလွင်မြို့နယ်၊ ဘိုးနေဒွန်းကျေးရွာအနီးတွင် မသကာဖွယ်တွေ့ရှိသူအောင်အေး၊ မင်းသီဟနှင့်မောင်လှိုင်ဆိုသူတို့အား စစ်ဆေးရာမှ ငှက်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၃၅၉၅၅ အား တွေ့ရှိ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် အောင်အေး (၃၀)နှစ်၊ မင်းသီဟ (၂၃)နှစ်နှင့် မောင်လှိုင် (၄၁)နှစ်ဆိုသူတို့အား ပိတ်ချင်းမြောင်းနယ်မြေရဲစခန်းတွင် မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများ ဆိုင်ရာဥပဒေအရ အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပြီး ကွင်းဆက်များဖော်ထုတ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (အပေါ်ယာပုံ) (မန္တလေးနေ့စဉ်သတင်းအဖွဲ့)



မူးယစ်ဆေးဝါးများ ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော်၊ ဩဂုတ် ၉ - မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဩဂုတ် ၆ ရက် ညနေ ၄ နာရီ ၄၅ မိနစ်က သတင်းအရ သက်သေများနှင့်အတူ နမ့်စန်မြို့၊ ရပ်ကွက်(၄)၊ သုခိတာလမ်းနေစိုင်းအောင်ထွေးဆိုသူ၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ နေအိမ်အတွင်းမှ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၃၄၀၀ နှင့် ဘိန်းဖြူအလေးချိန် ၃၃၅၇ ရမိတို့အား တွေ့ရှိသိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် စိုင်းအောင်ထွေး(၂၄)နှစ်ဆိုသူအား နမ့်စန်နယ်မြေရဲစခန်းတွင် မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့်စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသောဆေးဝါးများဆိုင်ရာဥပဒေအရ အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပြီး ကွင်းဆက်များ ဖော်ထုတ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (အောက်ပုံ) (မန္တလေးနေ့စဉ်သတင်းအဖွဲ့)



# မိုးရွာသွန်းမှုကြောင့်သစ်ပင်လဲကျပြီး ယာဉ်ပေါ်မိမိ ရှင်းလင်းပယ်ရှားပေး

ရမည်းသင်း၊ ဩဂုတ် ၉ - မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရမည်းသင်းမြို့နယ်မြို့မရပ်ကွက်၊ သီလဝလမ်းတွင် ဩဂုတ် ၈ ရက် မွန်းလွဲ ၃ နာရီခန့်က မိုးရွာသွန်းပြီး လေတိုက်ခတ်မှုကြောင့် လုံးပတ် ၃ ပေ၊ အမြင့် ၂၀ ပေရှိ မန်ကျည်းပင်လဲကျ၍ လမ်းဘေးတွင် ရပ်ထားသော ဆူဇူကီး အမျိုးအစား ဖိမိမိယာဉ်ပေါ်တွင် သစ်ကိုင်းများ ပိမိနေကြောင်း သတင်းရရှိသဖြင့် ရမည်းသင်းမြို့နယ်မီးသတ်စခန်းမှ မီးသတ်ယာဉ်(၁)စီး၊ ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေး သန္တမီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ရမည်းသင်းမြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ သွားရောက်ရှင်းလင်းရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ သစ်ပင်လဲကျမှုကြောင့် လူထိခိုက်မှုမရှိကြောင်း သိရသည်။ (အပေါ်ပုံ) (၀၄၅)

# ပလွေးချောင်းရေတိုက်စားမှုကြောင့် ကမ်းပါးပြိုကျ

နေပြည်တော်၊ ဩဂုတ် ၉ - မြို့နယ် ကြက်သွန်းခင်းကျေးရွာနေပြည်တော် လယ်ဝေး တွင် ဩဂုတ် ၅ ရက် နံနက် ၆ နာရီခန့်က ပလွေးချောင်းရေတိုက်စားမှုကြောင့် ကမ်းပါးပြိုကျနေကြောင်း သတင်းရရှိသဖြင့် လယ်ဝေးမြို့နယ် မီးသတ်စခန်းမှ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ သက်ဆိုင်ရာဒေသအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်း၍ ယာယီကမ်းပါးထိန်းနံရံပြုလုပ်ခြင်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ခဲပုံ) (၀၄၅)



ဥပဒေဘောင်တွင်း နေထိုင်ခြင်း၊ ဘေးကင်း ရန်ကွာ လွန်ချမ်းသာ။



# နိုင်ငံတကာ အားကစား သတင်းများ

## 2024 Hamburg European Open တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲ ဆီမီးဖိုင်နယ်အဆင့်သို့ Anna Bondar တက်ရောက်

ဟမ်းဘတ် ဩဂုတ် ၉ အဆင့်အမြင့်အိမ်ရှင်ဂျာမနီ တင်းနစ် ဂျာမနီနိုင်ငံတွင် ကျင်းပ ပြုလုပ်လျက်ရှိသော အမျိုးသမီး တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲဖြစ်သည့် 2024 Hamburg European Open တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲ ဆီမီးဖိုင်နယ်အဆင့် သို့ ဟန်ဂေရီတင်းနစ်မယ် Anna Bondar တက်ရောက်ခဲ့သည်။

အဆိုပါ ဟန်ဂေရီတင်းနစ်မယ် Anna Bondar သည် 2024 Hamburg European Open တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲ ကွာတားဖိုင်နယ်

အဆင့်အမြင့်အိမ်ရှင်ဂျာမနီ တင်းနစ် မယ် Eva Lys အား အနိုင်ရရှိ ကာ ဆီမီးဖိုင်နယ်အဆင့်သို့ တက်ရောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

2024 Hamburg European Open တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲ ဆီမီးဖိုင်နယ်အဆင့်တွင် ဟန်ဂေရီ တင်းနစ်မယ် Anna Bondar နှင့် ဆားဘီယားတင်းနစ်မယ် Olga Danilovic တို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစား သွားမည်ဖြစ်သည်။(အပေါ်ယာပုံ) (NGB)



### ဝီလီယံအော်ဆူလာအား နယူးကာဆယ်အသင်း ခေါ်ယူ

လန်ဒန် ဩဂုတ် ၉ နယူးကာဆယ်အသင်းက ခေါ်ယူ နယူးကာဆယ်အသင်းသည် ရှက်ဖီးလ်ယူနိုက်တက်အသင်း တိုက်စစ်မှူး ဝီလီယံအော်ဆူလာ အား စတင်လုပ်ငန်း ၂၁ သန်းဖြင့် အပြီးသတ်ခေါ်ယူခဲ့ကြောင်း အတည်ပြု ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည်။

နယူးကာဆယ်အသင်းက ခေါ်ယူ ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ (အောက်ပုံ) နယူးကာဆယ်အသင်းသည် လက်ရှိ ဈေးကွက်အတွင်းတွင် ကစားသမား ငွှါးအထိ ခေါ်ယူ အားဖြည့်ထားပြီးဖြစ်သည်။ (NGB)



အသက် (၂၁)နှစ်အရွယ်ရှိ တိုက်စစ်မှူးသည် ရှက်ဖီးလ်ယူနိုက် တက်အသင်းနှင့်အတူ ပြီးခဲ့သည့် ဘောလုံးရာသီက ပြိုင်ပွဲစုံ ၂၄၄ ကစားပြီး ၃၇ဂိုးသွင်းယူကာ ခြေစွမ်းပြနိုင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် နယူး ကာဆယ်အသင်းက ခေါ်ယူခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

တိုက်စစ်မှူး ဝီလီယံအော်ဆူ လာသည် အသင်းကို အောင်မြင်မှု များရရှိအောင် စွမ်းဆောင်ပေးနိုင် လိမ့်မည်ဟု ယုံကြည်ခြင်းကြောင့်

### အန်ဆယ်မီနိုအား ချဲ့လ်ဆီးအသင်းခေါ်ယူ

လန်ဒန် ဩဂုတ် ၉ ချဲ့လ်ဆီးအသင်းသည် ဘိုကာ ဂျူနီယာအသင်း နောက်ခံ ကစားသမား အန်ဆယ်မီနိုအား စတင်လုပ်ငန်း ၁၆ သန်း ဝန်းကျင် ဖြင့် ခေါ်ယူခဲ့ကြောင်း အတည်ပြု ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည်။

ခုနှစ်အထိ စာချုပ် ချုပ်ဆိုခဲ့သည်။ နောက်ခံကစားသမား အန် ဆယ်မီနိုသည် ဘိုကာဂျူနီယာ အသင်းနှင့်အတူ ၂၀၂၃ မှ ၂၀၂၄ ခုနှစ်အတွင်း ပြိုင်ပွဲ ၁၀၅ ကစား ကာ ၁ ဂိုးသွင်းယူထားသလို၊ အနာဂတ်တွင်လည်း ထွန်းတောက် လာမည့် ကစားသမားတစ်ဦး အဖြစ် သတ်မှတ်ခြင်းခံထားရ သောကြောင့် ချဲ့လ်ဆီးအသင်းက ခေါ်ယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။



ချဲ့လ်ဆီးအသင်းသည် နောက်ခံကစားသမား အန်ဆယ် မီနိုကို ယခုနှစ်ဘောလုံးရာသီ တွင် ဘိုကာဂျူနီယာအသင်းသို့ တက်ရာသီအငှားဖြင့် ပြန်လည် စေလွှတ်သွားဦးမည်ဖြစ်သည်။ (ခဲပုံ)(NGB)

### အင်္ဂလိပ် ကွန်မြူနတီဒိုင်း ဘောလုံး ဝိုင်းလှည့်

| ယှဉ်ပြိုင်ရက်    | အချိန်/နေရာ                  | ပွဲစဉ်            | နှစ်သင်းနောက်ဆုံးတွေ့ဆုံမှု                 |
|------------------|------------------------------|-------------------|---|
| ၁၀-၈-၂၀၂၄ ဝေနေနေ | ညဉ့် ၁၀:၃၀နာရီ (ဝင်ဘာလကွင်း) | မန်စီးစီး - မန်ယူ | မန်စီးစီး ၁-၂ မန်ယူ (၂၅-၅-၂၀၂၄အင်္ဂါနံအလား) |

### အင်္ဂလိပ် ချန်ပီယံရှစ် အမှတ်ပေးဘောလုံးပြိုင်ပွဲ(ပွဲစဉ်-၁)ဇယား

| ယှဉ်ပြိုင်ရက်    | အချိန်        | ပွဲစဉ်                        | ယမန်နှစ်ရလဒ်                    |
|------------------|---------------|-------------------------------|---------------------------------|
| ၁၀-၈-၂၀၂၄ ဝေနေနေ | ညဉ့် ၈:၀၀နာရီ | ကာဒစ် - ဆန်းအီးလန်း           | ကာဒစ် ၀-၂ ဆန်းအီးလန်း           |
| "                | "             | ဟားလ်ဗီးစီး - ဘရစ္စတိုး       | ဟားလ်ဗီးစီး ၁-၁ ဘရစ္စတိုး       |
| "                | "             | လိဗ်စ် - ပိုဗ်ဗောက်           | လိဗ်စ် ၁-၀ ပိုဗ်ဗောက်           |
| "                | "             | ဖစ်ဒယ်ဘရော့ - သွမ်ဗီး         | ဖစ်ဒယ်ဘရော့ ၂-၀ သွမ်ဗီး         |
| "                | "             | ပီလ်ဗေါ့ - ဝက်စ်ပိုဗ်စ်       | ပီလ်ဗေါ့ ၁-၀ ဝက်စ်ပိုဗ်စ်       |
| "                | "             | အောက်စ်ပိုဗ်စ် - ငှော့ဂစ်ချို | အောက်စ်ပိုဗ်စ် ၂-၄ ငှော့ဂစ်ချို |
| "                | "             | QPR - ဝက်စ်ဘရူန်း             | QPR ၂-၂ ဝက်စ်ဘရူန်း             |
| "                | "             | စတုတ် - ကိုဗင်ထရို            | စတုတ် ၀-၁ ကိုဗင်ထရို            |

### ဘောလုံးသတင်း အတိုအထွာများ

- \* စီးရီးအေကလပ် ဖီအိုရင်တီးနားအသင်းသည် မန်ချက်စတာ ယူနိုက်တက် ဂိုးသမားဟောင်း ဒီဂီယာအား ခေါ်ယူရန် သဘော တူညီမှုရရှိခဲ့ကြောင်း သတင်းများက ဖော်ပြခဲ့သည်။
- \* နောက်ခံကစားသမားသစ် ဗာရနိုးသည် ကိုမိုအသင်းတွင် ကျော့နုပါတ် ၁၉ ဂျာစီအား ဝတ်ဆင်ကစားသွားမည်ဖြစ်သည်။ (NGB)

### ၂၀၂၄ ပါရီအိုလံပစ်(အမျိုးသမီး)ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ (ပိုလ်လှည့်)

| ယှဉ်ပြိုင်ရက်    | အချိန်        | ပွဲစဉ်           |
|------------------|---------------|------------------|
| ၁၀-၈-၂၀၂၄ ဝေနေနေ | ညဉ့် ၃:၀၀နာရီ | ဘရူးဇ - အပေါ့ကန် |

### ၂၀၂၄ မြန်မာနေရှင်နယ်လိဂ် အမှတ်ပေးဘောလုံးပြိုင်ပွဲ(ပွဲစဉ်-၆)

| ယှဉ်ပြိုင်ရက်    | အချိန်/နေရာ                    | ပွဲစဉ်(ပွဲစဉ် ၁၂၂၃၄၅၆၇)                            | ယမန်နှစ်ရလဒ်         |
|------------------|--------------------------------|--|----------------------|
| ၁၀-၈-၂၀၂၄ ဝေနေနေ | ညဉ့် ၃:၀၀နာရီ (တောင်ကြီးကွင်း) | (၁)ရှင်း - အာကာ/သိပုံ(၅) (W,W,W,W,D) (L,W,L,W,W)   | ရှင်း ၂-၀ အာကာ/သိပုံ |
| "                | "                              | (၆)ရော့စတီ - ဟံသာဝတီ(၂) (D,L,L,L,W) (W,W,D,W,W)    | ရော့စတီ ၁-၀ ဟံသာဝတီ  |
| "                | "                              | (၁၁)ရိုင် - သျှာအားဟန်(၃၂) (L,L,L,D,L) (L,L,L,L,L) | ရိုင် ၁-၀ သျှာအားဟန် |

### နိုင်ငံတကာ ကလပ်အသင်းများ၏ ဘောလုံးခြေစမ်းပွဲစဉ်များ

| ယှဉ်ပြိုင်ရက်    | အချိန်        | ပွဲစဉ်                                   |
|------------------|---------------|--|
| ၁၀-၈-၂၀၂၄ ဝေနေနေ | ညဉ့် ၃:၀၀နာရီ | ဆောက်သစ်တန်(အင်္ဂလန်) - ဂီတာဇေ(ဗော်နို)  |
| "                | ညဉ့် ၈:၀၀နာရီ | စတုတ်(ဂျာမနီ) - ဘီလ်ဘား(ဗော်နို)         |
| "                | "             | လော့ဘာ့ဆင်(ဂျာမနီ) - ဘက်တစ်(ဗော်နို)     |
| "                | ညဉ့် ၈:၀၀နာရီ | ရစ်(အင်္ဂလန်) - ဗယ်လက်ကန်(ဗော်နို)       |
| "                | "             | လန်ဒစ်(ပြင်သစ်) - လက်စတာ(အင်္ဂလန်)       |
| "                | "             | ဝက်စ်ဟမ်း(အင်္ဂလန်) - ဆဲလ်တစ်(ဗော်နို)   |
| "                | "             | ဘရိုက်တန်(အင်္ဂလန်) - ဗီလာ(ဗော်နို)      |
| "                | ညဉ့် ၃:၀၀နာရီ | ဟော်ဗန်(ဂျာမနီ) - ဖူလ်ဟမ်(အင်္ဂလန်)      |
| "                | "             | နယူးကာဆယ်(အင်္ဂလန်) - ဘရက်(ပြင်သစ်)      |
| "                | "             | ဒေါ့ဗန်(ဂျာမနီ) - ဝီလာ(အင်္ဂလန်)         |
| "                | ညဉ့် ၄:၄၅နာရီ | ဘုန်းဗောက်(အင်္ဂလန်) - ဂျီနို(ဗော်နို)   |
| "                | ညဉ့် ၈:၀၀နာရီ | အီဗာတန်(အင်္ဂလန်) - ဖိုဟား(အီတလီ)        |
| "                | "             | လိုင်ဗစ်(ဂျာမနီ) - PSG (ပြင်သစ်)         |
| "                | ညဉ့် ၈:၀၀နာရီ | စပီဇ(အင်္ဂလန်) - ဘိုင်ယန်မြူးနစ်(ဂျာမနီ) |

# မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ဝန်ကြီးချုပ်ဦးမျိုးအောင် ပြင်ဦးလွင်မြို့ သုမင်္ဂလာဈေး(ညံ့တောဈေး) တည်ဆောက်နေမှုနှင့် ဘော်ကျေးရွာတွင် စိုက်ပျိုးရေးရန် ဧက ၁၀၀ ဖော်ထုတ်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေတို့အား ကွင်းဆင်းကြည့်ရှု

မန္တလေး၊ ဩဂုတ် ၉ - မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးအောင်သည် တာဝန်ရှိသူများ လိုက်ပါပြီး ယနေ့ခင်းလှည့်ပိုင်းက ပြင်ဦးလွင်မြို့တွင် အကောင်အထည် ဖော်ဆောင်ရွက်နေသည့် သုမင်္ဂလာ ဈေး(ညံ့တောဈေး) တည်ဆောက် စိုက်ပျိုးရေးရန် ဧက ၁၀၀ ဖော် ထုတ်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုတို့အား ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုခဲ့သည်။

ရှေးဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်သည် ပြင်ဦးလွင်မြို့ ရပ်ကွက်ကြီး ၂ အတွင်းရှိ သုမင်္ဂလာဈေး(ညံ့တောဈေး)အား

ခေတ်မီအဆင့်မြှင့်အာရုံစီ ၆ထပ် ဈေးကြီးအဖြစ် တည်ဆောက်နေ သည့်လုပ်ငန်းခွင်သို့ ရောက်ရှိပြီး Foundationနှင့် မြေအောက်ထပ် ယာဉ်ရပ်နားရန်နေရာပြီးစီးမှု၊ မြေ ညီထပ် စတင်တည်ဆောက်နေမှု နှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက် မည့်လုပ်ငန်းများအတွက် စီမံ ဆောင်ရွက်ထားမှု အခြေအနေ များကို ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုရာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က လိုအပ်သည်များကို ပေါင်းစပ် ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ သည်။

ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသ ကြီး ဝန်ကြီးချုပ်သည် အမျိုးသား

ကန်တော်ကြီး ဥယျာဉ်သို့ ရောက် ရှိပြီး ကန်တော်ကြီးအတွင်း Bulegy way အရှည် ၅၁၀၀ ပေ အကျယ် ၁၂ ပေ နိုင်ငံလွန်ကတ္တရာ ခင်းကျင်းထားမှု၊ ကြံ့စာပင် စိုက်ပျိုးထားရှိမှုနှင့် ချင်းပြည့်နယ်မှ တောင်စလပ်နီပင်မျိုးယူ၍ စိုက်ပျိုး ထားရှိပြီး ရှင်သန်နေမှု၊ ကန် ပေါင်ဘေး အပန်းဖြေလျှောက် လှမ်း စီမံဆောင်ရွက်နေမှုများကို လည်းကောင်း၊ ကန်တော်လေးရေ လှောင်ကန် ရေဝပ်ဧရိယာအထက် ပိုင်း သဲနန်းတူးဖော်ခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှုများကိုလည်း ကောင်း လိုက်လံကြည့်ရှုပြီး တာဝန် ရှိသူများအား လိုအပ်သည်များကို



ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ ထွန်းအောင်မြင်နေမှု၊ စိုက်ကွက် ရေထွက်မှုရေအားသွယ်တန်းရ ငှင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီး အမှတ်(၂) လုပ်ငန်းရှင် ဦးမိုးသက် ဝန်ကြီးချုပ်သည် စိုက်ပျိုးရေးစနစ် ဆွေ၏ စိုက်ခင်းတွင် စိုက်ပျိုး နှင့် မွေးမြူရေးစနစ် စုစုပေါင်းဧက ရေအတွက် ၄ လက်မ မြေ ၂၀၀ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင် ဆောင်ရွက်ရေးဖော်ဆောင်ရွက်နေ ရွက်နေသည့် ဘော်ကျေးရွာ မှုများကို လည်းကောင်း၊ စိုက် သို့ရောက်ရှိပြီး စိုက်ပျိုးရေးစနစ် ဧက ကွက်အမှတ်(၁) လုပ်ငန်းရှင် ၁၀၀ တွင် စိုက်ကွက်အလိုက် ဦးကျော်ဇေယျာဦး၏ စိုက်ခင်းတွင် ဂေါ်ဖီထုပ်ပင်များ စိုက်ပျိုးခြံစံ စိုက်ပျိုးရေးအတွက် သဘာဝ

ရေထွက်မှုရေအားသွယ်တန်းရ ယူကာရေဂါလန် ၂၅၀၀၀၀ဆံ့ သို့လှောင်ကန်တွင် သိုလှောင်၍ စိုက်ခင်းအတွင်း အသုံးပြုနေမှုတို့ကို လိုက်လံကြည့်ရှုကာ လိုအပ်သည် များကို ပေါင်းစပ်ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

(မန္တလေးနေ့စဉ်)



# ၂၀၂၅ ခုနှစ် သာသနာတော်ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်များ စိစစ်ရွေးချယ်ရေးလုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ပြုလုပ်

မန္တလေး၊ ဩဂုတ် ၉

၂၀၂၅ ခုနှစ် သာသနာတော်ဆိုင်ရာဘွဲ့တံဆိပ်တော်များ စိစစ်ရွေးချယ်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့မနက် ၉ နာရီခန့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရုံးအစည်းအဝေးခန်းမတွင်ပြုလုပ်ရာ တိုင်းဒေသကြီးသာသနာတော်ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်များ စိစစ်ရွေးချယ်ရေးအဖွဲ့ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးအောင်၊ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများ၊ တိုင်းဒေသကြီးသာသနာရေးမှူးဦးကျော်လှိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ပြီး တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က အဖွဲ့အမှတ်စဉ်ကော်မတီကြားသည်။



၎င်းနောက် သာသနာတော်ဆိုင်ရာဘွဲ့တံဆိပ်တော်များ စိစစ်ရွေးချယ်ရေးအဖွဲ့ တိုင်းဒေသကြီးသာသနာရေးမှူးက တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ရဟန်း၊ သီလရှင်နှင့် လူပုဂ္ဂိုလ်များအား ၂၀၂၅ခုနှစ်၊ သာသနာတော်ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်တော် ၁၅ မျိုး ဆက်ကပ်အပ်နှင်းရေးနှင့်ပတ်သက်၍ အသေးစိတ်ရှင်းလင်းတင်ပြရာ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးများက သာသနာတော်ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်များ စိစစ်ရွေးချယ်ရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က လိုအပ်သည်များကို

ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
(မန္တလေးနေ့စဉ်)  
၀-၀-၀-၀

သတင်း-စာမျက်နှာ ၁၂



# အရုပ်ကလေးတစ်ရုပ်၊ ဝမ်းရေးတစ်ထွာ လက်မှုပညာ

‘အရုပ်လုပ်တာက အနုပညာအဖြစ် မပါဘူးလားဆိုတော့ပါတယ်။ အလွယ်လုပ်လို့ရတဲ့ အရုပ် ရှိသလို အနုပညာမြောက်တဲ့ အရုပ်တွေလည်းရှိတယ်။ ပန်းပုမှာဆို ထုဆစ်ရတယ်။ ပန်းချီမှာဆို ဆေးဆွဲရတယ်။ ဒီအရုပ်လုပ်တာက ကိုယ်လိုသလို ပုံသွင်းလုပ်ရတာ။ ဖယောင်းရုပ်တို့ ဆီလီကွန်ရုပ်လုပ်တာမျိုးနဲ့ ဆင်တူတယ်။ ကျွန်တော်တို့က ကလေးကစားစရာအရုပ်အဖြစ် လုပ်နေတာ။ တကယ်တော့ ဒီပညာရပ်က ကမ္ဘာမှာလည်း professional ကျကျ လုပ်နေကြသူတွေလည်း ရှိတယ်။ လူရုပ်တွေထိ ဖန်တီးတဲ့သူတွေ ရှိတယ်။ ကျွန်တော်မှာ ကလေးကစားစရာအရုပ်လုပ်တဲ့ အဆင့်နဲ့ မစွန့်စားရသေးဘူး’ ဟု အမရပူရမူ ဖေါ့ဂျီဖြင့် ရောင်စုံအရုပ်ကလေးများ ပြုလုပ်ရောင်းချသူ ကိုမင်းထွန်းက ပြောသည်။

### ခိုင်ဆန်းဝေ

လူမှုဘဝ ရုံးကန်လှုပ်ရှားရသည်မှာ သမိုင်းပေးတာဝန်တစ်ခု ဖြစ်သည်။ ရုန်းကန်လှုပ်ရှားမှုတွင် နေရေး၊ စားရေး၊ ဝတ်ရေးအတွက် လုပ်ငန်းမျိုးစုံကို လုပ်ကိုင်ကြလျက် ဘဝခရီးကို အသက်ရှင်နေသလို ရင်ဆိုင်နေရပေမည်။ အချို့မှာ ပန်းခင်းလမ်းကဲ့သို့ ဖြောင့်ဖြိုးသည်။ အချို့မှာ အခက်အခဲများကို ကျော်ဖြတ်ကြရသည်။ အချို့မှာ တစ်နေ့တာအတွက် နဖူးကချွေး ခြေမထိအောင် ရုန်းကန်ရင်း မနက်ဖြန်ဆိုသည့် နေ့ရက်များကို ကျော်လွှားကြရသည်။ ၎င်းတို့သည် ဘဝတစ်ခု၏ မဖြစ်မနေလုပ်ဆောင်ရသော နေ့စဉ်လုပ်ငန်းများ ဖြစ်သည်။

ရုန်းကန်လှုပ်ရှား ဘဝများထဲမှ ပင်ကိုယ်စီမံအနုပညာပိုင်းကို အခြေခံ၍ နေ့စဉ်ဝင်ငွေရှာရသူများထဲမှ ကလေးငယ်များ စိတ်ဝင်စား နှစ်သက်ခုံမင်ကြသော ရောင်စုံ၊ အရုပ်စုံများကို လက်မှုပညာဖြင့် အနုပညာမျက်စိ၊ အနုပညာစီစဉ်အခြေခံပြုလုပ်ရောင်းချမှုများကို မန္တလေးတွင် တွေ့မြင်နိုင်ပါသည်။ ကလေးအရွယ်များ အနှစ်သက်ဆုံးနှင့် စိတ်ဝင်စားဆုံးလည်း ဖြစ်သည်။ ထိုပညာဖြင့် မိသားစုဝင်ငွေရှာ၍ ဘဝကိုအေးချမ်းစွာဖြတ်သန်းနေသူကိုမင်းထွန်းနှင့် တွေ့ဆုံခဲ့ရသည်။ ထိုသူသည် မန္တလေး၊ အမရပူရမြို့၊ ကြံတန်းကွက်သစ်တွင်နေထိုင်သူဖြစ်သည်။ ဘုရားပွဲဈေးများ၊ ကျောင်းဈေးများနှင့် လူနေရပ်ကွက်များသို့ လှည့်လည်ပြီး ရောင်စုံအရုပ်ကလေးများပြုလုပ်ရောင်းချလျက်ရှိပြီးသူ၏ သားသမီးများထံ ထိုပညာကို လက်ဆင့်ကမ်းအမွေပေးကာ ထိန်းသိမ်းသွားမည်ဟုလည်း သူက ပြောလေသည်။ ရောင်စုံအရုပ်များ ပြုလုပ်ရောင်းချခဲ့သည်မှာ နှစ်ပေါင်း ၂၀ ကျော်ခွဲဖြစ်သည်ဟု ဆိုပါသည်။ တွေ့မြင်ရသလောက် ရောင်စုံအရုပ်ကလေးများ ပြုလုပ်ရောင်းချသူမှာ မန္တလေးတစ်မြို့လုံးတွင် တစ်ဦးစာ

နှစ်ဦးစလောက်သာရှိမည်ဟု ထင်မိသည်။ ပြုလုပ်ရောင်းချသည့် အရုပ်ကလေးများကို ကြည့်လျှင် တစ်ချိန်က ကြက်ရုပ်၊ ဆင်ရုပ် စသဖြင့် တိရစ္ဆာန်အရုပ်ကလေးများ ဖြစ်သည်။ ဂျုံနှင့် ပြုလုပ်လာသည့်အခါ ထိုအရုပ်များထက် ပိုမိုစုံလင်လာသည်။ မျောက်ကလေးက ငါးများနေသည့်အရုပ်ကဲ့သို့ အမျိုးစုံပြုလုပ်ရောင်းချလာကြသည်။ ဖေါ့ဂျီနှင့် ပြုလုပ်သည့် အရုပ်ကလေးများကို ကြည့်လျှင် Power Ranger ဇာတ်ကောင်အရုပ်များ၊ ကာတွန်းရုပ်ရင်များထဲမှ ဇာတ်ကောင်အရုပ်များ၊ အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး အရုပ်ကလေးများ၊ ပုဂံခေတ်အထိ အနုစိပ် ပုံဖော်ရောင်းချလျက်ရှိသည်။

၁၉၇၅ ခုနှစ်ဝန်းကျင်ခန့်က ရောင်စုံအရုပ်ကလေးများ ပြုလုပ်ရောင်းချသူများ တွေ့ဖူးပါသည်။ ထိုအချိန်က စာရေးသူမှာ မူလတန်းကျောင်းသားတစ်ဦး ဖြစ်သည်။ သူ့လာလျှင် ကျောင်းသားများက အရုပ်သည်ကြီးရောက်လာပြီဆိုပြီး ဝိုင်းခုံကြည့်ကြသည်။ ဝယ်သူက ဝယ်သည်။ အရုပ်လုပ်ကိုင်ပုံကို ရပ်ကြည့်နေသူများလည်း ရှိသည်။ ကလေးများ အထူးစိတ်ဝင်စားသည့် ဝမ်းစာရှာဖွေသည့် ရိုးသားသောအလုပ်တစ်ခုဟု ဆိုချင်သည်။ ရောင်စုံအရုပ်ကလေးများပြုလုပ်ရာတွင် တစ်ချိန်ကပြုလုပ်သော ကုန်ကြမ်းနှင့် ယနေ့ပြုလုပ်သော ကုန်ကြမ်းမတူ ကွဲပြားသည်။ တစ်ချိန်က ကြံရည်ညောင်စေးနှင့်ပြုလုပ်သည့် ကုန်ကြမ်း၊ ဂျုံနှင့်ရောစပ်သော ကုန်ကြမ်းတို့ဖြစ်ပြီး ခေတ်နှင့်အညီ တိုးတက်လာသဖြင့် ထိုကုန်ကြမ်းများကို မသုံးတော့ဘဲ တရုတ်နိုင်ငံမှ ကုန်ကြမ်းကို အသုံးပြုနေခြင်း ဖြစ်သည်။ ထိုကုန်ကြမ်းကို ဖေါ့ဂျီဟုခေါ်ကြောင်း သိရသည်။

‘အရင်တုန်းက စားလို့ရတဲ့ ဂျုံနဲ့ လုပ်ခဲ့တာပါ။ ခုနောက်ပိုင်းမှာ တရုတ် Ready made ထုတ်



တဲ့ ဖေါ့ဂျုံနဲ့ လုပ်ပါတယ်။ အဲဒီဖေါ့ဂျုံက ကလေးတွေဆော့လို့ရတဲ့ အရုပ်မျိုးစုံ လုပ်လို့ရတယ်။ ဒီဖေါ့ဂျုံကို အရုပ်လုပ်ကြည့်တဲ့အခါ အရုပ်ကလေးတွေလုပ်လို့ရတယ်ဆိုပြီးတော့ ဂျုံအစားထိုးပြီးလုပ်တာပါ။ ၂၀၀၃ ခုနှစ်လောက်က စားလို့ရတဲ့ ဂျုံရယ်နဲ့ လုပ်ခဲ့တယ်။ ဖေါ့ဂျုံနဲ့လုပ်တာ တစ်နှစ်ကျော်လောက်ပဲရှိတေးတယ်။ ကုန်ကြမ်းအမျိုးမျိုးရှိပြီး ကြံရည်ညောင်စေးနဲ့ ရောကျိုထားတဲ့ ကုန်ကြမ်း၊ ဂျုံနဲ့လုပ်တဲ့ ကုန်ကြမ်းမှာအရင်က ကျွန်တော်လုပ်ခဲ့တာက ဂျုံနဲ့လုပ်ခဲ့တာ။ ခုနောက်ပိုင်း ဖေါ့ဂျုံက သူထက်အားသာချက်ရှိသလို Ready Made လည်းဖြစ်ဖို့ အဲဒါကိုပဲသုံးတော့တယ်’ ဟု ကိုမင်းထွန်းက ပြောပြသည်။

တစ်ချိန်ကပြုလုပ်သည့် ကုန်ကြမ်းမှာ ကြံရည်ညောင်စေးနှင့် သကြားအချိုးကျ ရောစပ်ပြီး ဆေးပိုင်လာအောင် ပြုလုပ်သည့် ကုန်ကြမ်းဖြစ်ပြီး ယင်းနောက်ပိုင်းကာလတွင် ဂျုံ၊ ဆန်နှင့် ကောက်ညှင်းအချိုးကျရောစပ်၍ မှန်နှစ်ပြုလုပ်ခြင်းမှရသည့် ကုန်ကြမ်းဖြစ်သည်။ ဂျုံရေပြုပြီး ရေလေးခပ်ခပ်ဆပ်ဆပ်လေးနဲ့ ကျိုရသည်။ မုန့်လုံးရေပေါ်လုပ်သကဲ့သို့ ကျက်အောင်လုပ်ပြီး အအေးခဲသည်။ ထို့နောက်အနီ၊ အဝါ စသဖြင့် ရောင်စုံဆေးဆိုးပြီး တစ်ရက်လောက် နှပ်ထားသည်။ ၎င်းတို့မှာ မြန်မာ့နည်းနှင့် ပြုလုပ်သည့် ကုန်ကြမ်းများ ဖြစ်သည်။ ယခုတွင် တရုတ်မှဝင်လာသည့် ဖေါ့ဂျုံကို အသုံးပြုခြင်း ဖြစ်သည်။

‘ဂျုံနဲ့လုပ်တာက နည်းနည်းကြမ်းပြီး အရုပ်လုပ်လို့ ကောင်းတယ်။ ဖေါ့ဂျုံနဲ့လုပ်ရင် သူက နူးညံ့တော့ ကိုင်တွယ်ဖိနှိပ်ပြီး ပုံသွင်းရတာခက်တယ်။ အရုပ်လုပ်တဲ့အခါ ဖိဟယ်၊ နှိပ်ဟယ် လုပ်ရတာ။ ဂျုံနဲ့ လုပ်လာတာကြာပြီ ဖေါ့ဂျုံနဲ့ ပြောင်းလုပ်ရတာက ခဲယဉ်းတယ်။ ဖေါ့ဂျုံနဲ့လုပ်ရင်

အခြောက်မြန်တယ်။ လေတိုးတာနဲ့ ခဲသွားလို့ အရုပ်လုပ်ပြီး လေလုံအောင် ပလတ်စတစ်နဲ့ ထုတ်ပေးလိုက်တယ်။ သူရဲအားသာချက်က နောက်ရက်မှာလည်း ပျက်စီးမသွားတော့ ငါးလလောက်ခံတယ်။ ဂျုံနဲ့လုပ်ရင် ဘယ်နေရာမှာ ထိုင်လုပ်လုပ်မမာသွားဘူး။ တစ်ရက်နှစ်ရက်ဆိုရင် အရုပ်ပုံက ခြောက်ပြီးတော့ ကွဲမယ်။ ကြေကျသွားမယ်’ ဟု ဆက်လက်ရှင်းပြပါသည်။

ပြုလုပ်ပြီးသော အရုပ်ကလေးများ၏ ဆေးရောင်အနေအထားကြည့်လျှင် ဂျုံနှင့်လုပ်သော ဆေးရောင်ကပို၍ အရောင်စိုပြီး ဖေါ့ဂျုံနှင့်ပြုလုပ်သည့် ဆေးရောင်မှာ အဖွေးဘက်များသဖြင့် ဂျုံနှင့်ပြုလုပ်သော အရုပ်များ၏ ဆေးရောင်လောက် မကောင်းဟု သိရသည်။

‘စနေ၊ တနင်္ဂနွေဆိုရင် ဦးပိန်တံတားမှာ ရောင်းတယ်။ အခါကြီးရက်ကြီးတွေမှာ ပွဲတော်တွေ ဘုရားတွေမှာ သွားရောင်းတယ်။ ကုန်တဲ့ရက်တွေမှာ စာသင်ကျောင်းတွေဆီသွားပြီး ရောင်းတယ်။ ရပ်ကွက်လမ်းကြားတွေမှာလည်း ရောင်းတာပဲ။ နေရာအတည်တကျ မရှိဘူး။ လူရှိရင်ထိုင်ရောင်းတာပဲ။ သဘာဝအရ ဆိုင်နဲ့ကနူးနဲ့ ရောင်းလို့ မရဘူး။ ပေါ်ပင်အလုပ်မျိုးဖြစ်တာကြောင့်လည်း ပါတယ်’ ဟု ဆိုပါသည်။

လက်ရှိတွင် ရောင်စုံအရုပ်ကလေးများကို တစ်ရုပ်လျှင် ငွေကျပ် ၁၀၀၀-၂၀၀၀-၃၀၀၀ တို့အပြင် လက်ရာမြောက်လျှင် မြောက်သလို၊ ခက်ခဲလျှင် ခက်ခဲသလို ဈေးနှုန်းမြင့်သွားသည်။ ထိုဝင်ငွေဖြင့် သမုဒ္ဒရာဝမ်းတစ်ထွာအတွက် ရောင်စုံအရုပ်ကလေးများ ရောင်းချဖြည့်ဆည်းနေခြင်းသည် လက်မှုအနုပညာကို ဖော်ကြားနေသူများအား ကြိုဆိုအားပေးသင့်သည်ဟု ဆိုချင်ပါတော့သည်။



# (၁၃)ကြိမ်မြောက် တိုင်းရင်းဆေးသုတေသနစာတမ်းဖတ်ပွဲ (ဒုတိယနေ့)ကျင်းပ



**မန္တလေး၊ ဩဂုတ် ၉** (၁၃)ကြိမ်မြောက် တိုင်းရင်းဆေးသုတေသနစာတမ်းဖတ်ပွဲ (ဒုတိယနေ့)ကို ဩဂုတ် ၈ ရက် နံနက် ၈ နာရီက မန္တလေး၊ အောင်မြေသာစံမြို့နယ်၊ တိုင်းရင်းဆေးတက္ကသိုလ် ဘွဲ့နှင့်သဘာဝ ခန်းမတွင် ကျင်းပရာ စာတမ်းရှင်များက စာတမ်းများကို တင်သွင်းဖတ်ကြားကြပြီး တက်ရောက်လာသူများမှ ပိုင်းဝန်းဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ (အပေါ်ပုံ)

ထို့နောက် စာတမ်းဖတ်ပွဲ

နှင့် နည်းပညာဝန်ကြီးဌာနတို့မှ သုတေသီများကို အထူးပင်ကျွေးပေးတင်ရှိကြောင်းနှင့် နောက်နှစ်တွေမှာလည်း စာတမ်းများ၊ ပုံစတာများကို တင်သွင်းဖတ်ကြားပေးဖို့ အလေးထားဖိတ်ခေါ်ကြောင်း စာတမ်းများ ဖတ်ကြရာတွင် သဘာဝတိအဖြစ် ဆောင်ရွက်ပေးကြသော ဆရာကြီး၊ ဆရာမကြီးများနှင့် အားတက်သရော ပိုင်းဝန်းဆွေးနွေးအကြံပြုပေးကြမှုများကိုလည်း ကျေးဇူးအထူးတင်ရှိကြောင်း၊ တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ်အရည်အသွေးပြည့်ဝပြီး ပိုမိုကောင်းမွန်သည့် စာတမ်းများ ပုံစတာများကို ဆောင်ရွက်နိုင်ကြလိမ့်မယ်လို့ ယုံကြည်ကြကြောင်း၊ စာတမ်းဖတ်ပွဲ အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရန်အတွက် အဖက်ဖက်မှ ပိုင်းဝန်းကူညီပံ့ပိုးပေးခဲ့ကြတဲ့ ကျေးဇူးတင်ထိုက်သူများအားလုံးကို အထူးပင် ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်းနှင့် နောင်နှစ်တွေမှာလည်း

အခုလို စည်းစည်းလုံးလုံး ညီညီညွတ်ညွတ်နဲ့ ပိုင်းဝန်းကူညီ ဆောင်ရွက်သွားကြဖို့ တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ အကောင်းဆုံးစာတမ်းဆု၊ ပုံစတာဆုများ စိစစ်ရွေးချယ်ရေးဆပ်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက တိုင်းရင်းဆေးပညာရပ်ဆိုင်ရာစာတမ်းဆု၊ သိပ္ပံသုတေသနဆိုင်ရာစာတမ်းဆု၊ ကျန်းမာရေးဇန်စီသုတေသန [HEALTH SYSTEMS RESEARCH]စာတမ်းဆုနှင့် ပုံစတာဆုများကို စိစစ်ရွေးချယ်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ပြီး စာတမ်းဆုရရှိသူများအား တိုင်းရင်းဆေးပညာဦးစီးဌာန၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် ဆရာကြီး၊ ဆရာမကြီးများက ဆုများ အသီးသီးချီးမြှင့်ခြင်း၊ သုတေသနစာတမ်းဖတ်ပွဲဖြစ်မြောက်ရေးအတွက် အဓိကကူညီပံ့ပိုးပေးပါသော တိုင်းရင်းဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းရှင်များအား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ (၀၇၀)



## ဖြူစင်ခြင်း

- \* ဖြူစင်အလှ စိတ်ရှင်းမှ သောက ကင်းမည်သာ ။
- \* တစ်ပါးသူအား ပျက်စီးငြား မုန်းထား မလိုနှင့် ။
- \* စိတ်အတွင်းမှာ ညစ်ဆိုးကာ မုန်းမာန်မပွားနှင့် ။
- \* ကိုယ်သာ သူ့မှာ သူ့နေရာ ဘယ်လိုထားမလဲ တွေးကြပါ ။
- \* သူဟာကိုယ်မဟုတ် စဉ်းစားအဟုတ် မုချအားလုံး မဖြစ်နိုင် ။
- \* အနတ္တသာ ဓမ္မရွာ အားလုံးသေရွာ သွားဖို့သာ ။
- \* သေမည့်သူချင်း ရန်ဖြစ်ရင်း အငြင်းပွားကာ မနေရာ ။
- \* နေရက်နာရီ စည်းနရီ ဒိုက်မီငါ့မှာ သုဿန်သာ ။
- \* သေမည့်သူချင်း မေတ္တာခင်း မုန်းခြင်းပယ်ခွာ ကြင်နာပါ ။
- \* လူပြည်နေရက် မသေချာလျက် အတွက်ဖြူစင် ရိကြပါ ။
- \* ကုသိုလ်ဆောင်နှင့် ကရုဏာသင်း မွှေးပျံ့ခြင်းသာ ကောင်းမှုရွာ ။ ။

**ရေချမ်း မန်း**

## ကောက်ရိုးယူရီးယား ပြုပြင်ကျွေးမွေးနည်း လက်တွေ့ကွင်းဆင်း ဆောင်ရွက်

**လဲချား၊ ဩဂုတ် ၉** ကောက်ရိုးယူရီးယား ပြုပြင် ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)၊ လဲချားမြို့နယ်၊ ဟိုရင်ကျေးရွာတွင် ကောက်ရိုးယူရီးယား ပြုပြင် ကျွေးမွေးနည်း လက်တွေ့ကွင်းဆင်း ဆောင်ရွက်ခြင်းကို ယမန်နေ့ နံနက် ၁၁ နာရီက ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ ဒေါက်တာ မျိုးလှိုင်ဝင်းက



## ပြည်တွင်းစားသုံးမှုများပြားလာခြင်းကြောင့် ကုလားပဲများ အရောင်းအဝယ်သွက်ကာ ဈေးကောင်းရမည်

**မန္တလေး၊ ဩဂုတ် ၉** ပြည်တွင်းစားသုံးမှု များပြားလာခြင်းကြောင့် မြန်မာ့ထွက်ကုန် ကုလားပဲများ မန္တလေးဈေးကွက်အတွင်း အရောင်းအဝယ်သွက်ကာ ဈေးကောင်းများရရှိနေကြောင်း မန္တလေးပဲကုန်သည်များထံမှ သိရသည်။

မန္တလေးဈေးကွက်အတွင်း ကုလားပဲအုပ်စုဝင် ပဲအမျိုးအစားများအနေဖြင့် V2၊ ထိုင်ဝမ်ကုလားပဲ၊ V7၊ 929၊ ဗမာကုလားပဲများဟူ၍ ရှိကြောင်း၊ ဈေးနှုန်းများအနေဖြင့် V2 သုံးတင်းဝင် တစ်အိတ်လျှင် ငွေကျပ် ၂၆၀၀၀၊ V7 ကုလားပဲ သုံးတင်းဝင် တစ်အိတ်လျှင် ငွေကျပ် ၂၆၀၀၀ ပေါက်ဈေးများဖြင့် အရောင်းရရှိကာ အရောင်းအဝယ်သွက်နေကြောင်း မန္တလေးမြို့မှ ပွဲရုံပိုင်ရှင်တစ်ဦးက ပြောပြ

သည်။

မန္တလေးဈေးကွက်ထဲမှာ ကုလားပဲအုပ်စုဝင် ပဲအမျိုးအစားတွေ ဈေးကောင်းရရှိနေပါတယ်။ ယခုလ ဩဂုတ်လဆန်း မန္တလေးဈေးကွက်ထဲမှာ ကုလားပဲတွေ အရောင်းအဝယ်တွေ ကောင်းနေပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်ထက်စာရင် တောင်သူတွေ ဈေးကောင်းရရှိနေပါတယ်။ ကုလားပဲကို နှစ်စဉ် ပြည်ပနိုင်ငံတွေက ဝယ်ယူနေပါတယ်။ ကုလားပဲက မြန်မာလူမျိုးတွေရဲ့ အကြိုက်နှစ်သက်ဆုံး ပဲမျိုးအစားဖြစ်တယ်။ စားတဲ့နေရာမှာလည်း အာဟာရဖြစ်တဲ့ အပြင် အရသာမှာလည်း ကောင်းမွန်တဲ့အတွက် မြန်မာလူမျိုးတွေဟာ ကုလားပဲကို မျိုးစုံလုပ်စားကြပါတယ်။ အလှူအတန်းတွေမှာလည်းမပါမဖြစ် ကြိုက်နှစ်သက်တဲ့ပဲပါ။ ကုလားပဲကို ပြည်တွင်း

ယာဉ်တစ်ကား၊ လမ်းပေါ်ကုန်၊ ဘယ်ဟာကို ပို အရေးကြီး...။

လူတစ်ကောင် ရှိ၊ ဒို့က ပို...။ အရေးကြီး...။

စားသုံးမှုအတွက် အများဆုံးစိုက်ပျိုးအဓိကထား စိုက်ပျိုးကြကြောင်း၊ ပါတယ်။ ဒီနှစ်က အထွက်နှုန်း ယင်းကုလားပဲကို ဆောင်းသီးနှံလည်း အသင့်အတင့်ကောင်းပါ အဖြစ် တစ်နှစ်လျှင် တစ်ရာသီတယ်။ ဈေးကောင်းရနေတဲ့အတွက် သာ ပြည်တွင်းစားသုံးရန် အများဆုံး စိုက်ပျိုးကြပြီး လက်ရှိအချိန်တွင် မန္တလေးပဲဈေးကွက်တွင် အဆိုပါ ကုလားပဲများ ပြည်တွင်းစားသုံးမှု ကုလားပဲများ ပြည်တွင်းစားသုံးမှု ပိုမိုများပြားလာခြင်းကြောင့် ဈေးကောင်းရရှိနေကြောင်း သိရသည်။ (အပေါ်ပုံ) (၀၃၄)

### သတင်းပဒေသာ

#### စာအုပ်စာစောင်များ အခမဲ့ငှားရမ်းပေး

ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)၊ မိုင်းရွှေခရိုင်၊ မိုင်းခတ်မြို့ ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ရွှေလျားစာကြည့်တိုက် စနစ်ဖြင့် စာအုပ်စာစောင်များ အခမဲ့ငှားရမ်းခြင်းကို ပုံမှန်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယမန်နေ့ နံနက် ၁၀နာရီက မိုင်းခတ်မြို့ အခြေစိုက်ပညာအထက်တန်းကျောင်းသို့ သွားရောက်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(မြန်/ဆက်)

#### စာကြည့်တိုက်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက်

##### စာအုပ်လှူဒါန်းပွဲကျင်းပ

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပခုက္ကူခရိုင်၊ ဆိပ်ဖြူမြို့နယ်၊ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ ငွေသံဖြူခန်းမ၌ ရပ်ကွက်နှင့်ကျေးရွာများရှိ စာကြည့်တိုက်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် စာအုပ်လှူဒါန်းပွဲ အခမ်းအနားကို ယမန်နေ့ ညနေ ၃နာရီက ကျင်းပခဲ့ကြောင်းသိရသည်။ မြို့နယ်(မြန်/ဆက်)

#### စာကြည့်တိုက်များ ရှင်သန်ဖွံ့ဖြိုးရေး

##### ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)၊ ကျိုင်းတုံခရိုင်၊ မိုင်းခတ်မြို့နယ်ရှိ ကျေးရွာစာကြည့်တိုက်များ ရှင်သန်ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ယမန်နေ့ ညနေပိုင်းက ဝမ်းခတ်ကျေးရွာအုပ်စု၊ နန်းလှစာကြည့်တိုက်သို့ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(မြန်/ဆက်)

#### ကျောင်းသားလူငယ်များ စာပတ်ရိုက်ပြိုင်ပွဲဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်

ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)၊ ကျိုင်းတုံခရိုင်၊ မိုင်းခတ်မြို့နယ်၌ ဝေးလံသော တောင်ပေါ်ကျေးရွာများမှ ကျောင်းသားလူငယ်များ စာပတ်ရိုက်ဖြင့်မေးစရာရန်ရည်ရွယ်၍ ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနက အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ခြင်းကို ယမန်နေ့ မွန်လွဲ ၁နာရီက ဝမ်းခတ်ကျေးရွာအုပ်စု၊ ဝမ်းခတ်ကျေးရွာ အခြေစိုက်ပညာမူလတန်းကျောင်းတွင် ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(မြန်/ဆက်)

#### စာပတ်ရိုက်ပြိုင်ပွဲတင်ပေးပွဲ၏ ကဏ္ဍတစ်ရပ်ဖြစ်သည့်

##### ကာယဆိုင်ရာ ပြိုင်ပွဲကျင်းပ

ကျောင်းစာကြည့်တိုက်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်၊ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ စာအုပ်စာပေပေး လေ့လာဖတ်ရှုနိုင်ရန်နှင့် စာပေလေ့လာဖတ်ရှုခြင်းမှ အသုံးပြုမှုပေးနိုင်ရန် ရည်ရွယ်၍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် စာပတ်ရိုက်ပြိုင်ပွဲတင်ပေးပွဲ၏ ကဏ္ဍတစ်ရပ်ဖြစ်သည့် ကာယဆိုင်ရာ ပြိုင်ပွဲများကို ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းက အမှတ်(၃)အခြေစိုက်ပညာအထက်တန်းကျောင်း (ပျဉ်းမနား)၌ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(မြန်/ဆက်)

#### လူမှုရေးအသင်း အဖွဲ့များအား ဂုဏ်ပြုထောက်ပံ့

ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)၊ တာချီလိတ်မြို့နယ်အတွင်း ရေကြီးရေလျှံမှုများ ဖြစ်ပွားရာတွင် ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား ဘေးလွတ်ရာသို့ ကူညီကယ်ဆယ်ပေးခဲ့ကြသော လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များအား ဂုဏ်ပြုထောက်ပံ့ပေးပွဲများ ပေးအပ်ခြင်းကို ယမန်နေ့ မွန်လွဲ ၁၂နာရီခွဲက ခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(မြန်/ဆက်)

#### မိုးစပါးစိုက်က တိကျမှန်ကန်ရေးကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)၊ တာချီလိတ်ခရိုင်၊ တာလေမြို့တွင် ၂၀၂၄-၂၀၂၅ခုနှစ် မိုးစပါးစိုက်က တိကျမှန်ကန်ရေး အတွက် စရက် နံနက် ၉နာရီက နားယောင်းကျေးရွာ၊ မိုင်းလင်းအရှေ့ကျေးရွာနှင့်မိုင်းလင်းအနောက်ကျေးရွာများသို့ သွားရောက်ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(မြန်/ဆက်)

## နိုင်ငံတော်ပရိယတ္တိသာသနာ့တက္ကသိုလ်(မန္တလေး)သို့ ဆွမ်းပဒေသာပင် စိုက်ထူလှူဒါန်း



မန္တလေး၊ ဩဂုတ် ၉ - တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားကျောင်းသူ ၂၀၀နှင့် ၂၀၂၄ခုနှစ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ လှူဒါန်းမှုအတွက် ရေစက်ချ အနုမောဒနာတရားနာယုဒုံကြောင်း သိရသည်။ (ကဆ)

စရက် နံနက် ၁၀နာရီက အောင်မြေသာစံမြို့နယ်၊ ဖြူလမ်းရှိ အဆိုပါတက္ကသိုလ်ပါမောက္ခချုပ်ဆရာတော် ရုံးခန်းတွင် ကျင်းပသည်။ (ဝဲပုံ)

အခမ်းအနားတွင် မန္တလေးတက္ကသိုလ်ကျောင်းသားကျောင်းသူဟောင်းများ၏ အဖွဲ့မအကြိမ် ၀ါဆိုသက်န်းကပ်လှူပွဲဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီ နာယကဦးတင်မောင်၊ ဘဏ္ဍာရေးမှူးဦးလွင်နှင့် ဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီဝင်များက နိုင်ငံတော်ပရိယတ္တိသာသနာ့တက္ကသိုလ်(မန္တလေး)ဆွမ်းပဒေသာပင် ငွေကျပ် ၁၀သိန်း စိုက်ထူလှူဒါန်းရာ ဒုတိယပါမောက္ခချုပ် (စီမံ)ဆရာတော်က လက်ခံပြီး လှူဒါန်းမှုအစုအဝေးအတွက် ရေစက်ချ အနုမောဒနာတရားနာယုဒုံကြောင်း သိရသည်။ (ကဆ)

#### ခရိုင်ပြည်သူ့ဆေးရုံ ကျောက်ကပ်သွေးသန်စင်ဌာနအတွက် အလှူငွေကျပ် ၃သိန်းပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲ ကျင်းပ



#### ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ် အရှေ့ပိုင်းရပ်ကွက်များသို့ မီးသတ်ယာဉ်များဖြင့် သောက်သုံးရေးများလှူဒါန်း

မန္တလေး၊ ဩဂုတ် ၉ - ယာယီရေအောက်အခြေစိုက်ပေးသော ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ ရပ်ကွက်များနှင့် မြောက်ခြမ်းရပ်ကွက်များသည် မဟာရာဇမြို့နယ် ဆည်တော်ကြီးမှ ပေးပို့သော ရေများအား ကျုံးအတွင်းသို့ ပို့လွှတ်ကာ ၎င်းရေများအား အောင်မြေသာစံမြို့နယ် ရေစစ်ကန်နှင့် မန္တလေးတောင်ရေတွန်းစက်ရုံများမှတစ်ဆင့် ရပ်ကွက်များသို့ ရေများဖြန့်ဖြူးပေးလျက်ရှိသည်။ လတ်တလောကာလတွင် ကျုံးအတွင်းသို့ ဆည်တော်ကြီးမှ ရေဝင်ရောက်မှုမရှိသဖြင့် ကျုံးအတွင်းသို့ စရောတီမြစ်ရေများဖြည့်တင်းပေးလျက်ရှိပြီး သတ်မှတ်ရေအမြင့် ရောက်ရှိပါက ရပ်ကွက်များသို့ သောက်သုံးရေးများ ပုံမှန်ဖြန့်ဖြူးပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။ (အောက်ပုံ)(ကဆ)

သရက်၊ ဩဂုတ် ၉ - သရက် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ သရက် မြို့ခရိုင်ပြည်သူ့ဆေးရုံ ကျောက်ကပ်သွေးသန်စင်ဌာနအတွက် အလှူငွေကျပ် ၃သိန်း ပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲကို ဩဂုတ် ၅ရက် မွန်လွဲ ၂နာရီက ခရိုင်ပြည်သူ့ဆေးရုံ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ အဆိုပါ အခမ်းအနားတွင် ခရိုင်ပြည်သူ့ဆေးရုံ ကျောက်ကပ်သွေးသန်စင်ဌာနအတွက် ဦးအောင် သန်း+ဒေါ်သိန်းဟန် (သား)ကိုစေ ယုဂမင်း မိသားစု စမ်းချောင်းမြို့နယ် ရန်ကုန်မြို့နယ် ဦးအောင် သန်း၏ (၆၉)နှစ်ပြည့် မွေးနေ့အတွက် အလှူငွေကျပ် ၃သိန်းကို အလှူရှင်မိသားစုကိုယ်စား ဒေါ်မြင့်မြင့်သန်းမှ ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ ခရိုင်ပြည်သူ့ဆေးရုံဆရာတော် ဒေါက်တာ ညွန့်ရွှေအောင်က လက်ခံပြီး ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာအား ပြန်လည် ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ကဆ)



#### လူထုအခြေပြုပဟိုဠာနှင့် စာအုပ်လှူဒါန်းပွဲကျင်းပ

ညောင်ဦး၊ ဩဂုတ် ၉ - မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ညောင်ဦးမြို့နယ်၊ ငါးသရောက်မြို့ ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ လူထုအခြေပြု ပဟိုဠာနှင့် ဩဂုတ် ၈ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ငါးသရောက်မြို့ အတွင်းရှိ စံညီစာကြည့်တိုက်များအား စာအုပ်များ ပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲ အခမ်းအနား ကျင်းပခဲ့သည်။ စာအုပ်လှူဒါန်းအခမ်းအနားတွင် ငါးသရောက်မြို့ ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ်ဦးစီးမှ ဒေါ်အေးအေးမိုးက ရပ်ကွက်ကျေးရွာ စာကြည့်တိုက်များကို စံညီစာကြည့်တိုက်များသို့ သုတ၊ ရသစာအုပ်များ လှူဒါန်းပေးခြင်း ရည်ရွယ်ချက်များအား ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ (အပေါ်ပုံ) ထို့နောက် တက်ရောက်လာသည့် ရပ်ကွက်ကျေးရွာစာကြည့်တိုက်များသို့ သုတ၊ ရသစာအုပ်များအား ညောင်ဦးမြို့နယ် ငါးသရောက်မြို့ စံညီစာကြည့်တိုက် (၄)တိုက်အတွက် စာအုပ်များ ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ ရပ်ကွက်ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ နှင့်စာကြည့်တိုက်မှူးများက လက်ခံရယူခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (၄၀၁)



# တာဝန်ထမ်းဆောင်ကြသည် ဆို့ရာဝယ်

နိုင်ငံပလ

(၂၉-၇-၂၀၂၄) စာမျက်နှာ-၁၇ မှအဆက်

ယနေ့ နံနက် ၉နာရီခွဲတွင် ကျွန်တော်အသင့်ဖြစ်နေပြီး ကင်း တားဆည်နှင့် ပြင်ဦးလွင်တို့သို့ လေ့လာရေးခရီးသွားရောက်ရမည် ဖြစ်သည်။ လွန်ခဲ့သော နှစ်ရက်ခန့်ကတည်းက ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ကျန်းကြောင်းမှလွတ်စေရန် မော်တော်ယာဉ်များ ဝင်၍မရ။ မော်တော် ယာဉ်များကို မြစ်ငယ်တံတားထိပ်တွင် ရပ်စောင့်ရန်စီစဉ်ထားပြီး ဒုဌဝတ်မြစ်ကြောင်းမှ စက်လှေဖြင့် ပို့ဆောင်မည်ဟု ဆိုသည်။ နံနက်စောစောတွင် စောစောထွက်ခွာရန် ပြင်ကြရသည်။ နံနက် ၇နာရီတွင် မြစ်ဆိပ်သို့ ဆင်းကြရသည်။ ဒုဌဝတ်မြစ်သည် ရေစီး သန်လှသည်။ စက်လှေပေါ်သို့ ဂရုတစိုက်တက်ကြသည်။ ထို့နောက် စက်လှေတန်းကြီးသည် မြစ်ရေကိုစုန်၍ ထွက်ခဲ့ကြတော့သည်။ စက်လှေပေါ်ရောက်သည်နှင့် တောစီးမိနပ်ကြီးအား လျှော့ထား လိုက်သည်။ မတော်တဆ စက်လှေတစ်စင်းတစ်ခုဖြစ်လျှင် ရေထဲ တွင် မိနပ်ကြီးဖြင့်ကူး၍မရ အဆင်မပြေဘဲ အလွယ်တကူချွတ်နိုင် ရန် ပြင်ဆင်ထားရသည်။ မြစ်ပြင်၏ လတ်ဆတ်အေးမြသောလေ သည် ကျွန်တော်တို့ကိုပို၍ လန်းဆန်းတက်ကြစေသည်။ အားအင် များကို ပြည့်လာစေသည်ဟုပင် ထင်မိသည်။ စက်လှေတစ်စီးနှင့် တစ်စီး အော်ဟစ်လက်ပြ ပျော်ရွှင်ရပါသည်။

မြစ်ငယ်ဆိပ်သို့ရောက်၍ မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် ခရီးဆက် ကြသည်။ မန္တလေးမြို့ကိုဖြတ်၍ ပြင်ဦးလွင်ဘက်သို့ မော်တော် ယာဉ်တန်း ထွက်ခဲ့သည်။ တစ်လမ်းလုံးလူငယ်သီချင်း၊ စစ်ချီ သီချင်းများ သံပြိုင်သီဆို၍ သွားကြသည်။ ပျော်ရွှင်တက်ကြွစွာ ဖြင့် ချီတက်ခဲ့ကြသည်။ လမ်းတွင် ထင်းရှူးတောနှင့် ယူကလစ် စိုက်ခင်းစီမံကိန်းများကိုလေ့လာရန် ဝင်ခဲ့ကြသည်။ တောတွင်း မီး တားလမ်းမှ ဝင်ကြသည်။ သစ်တော ၂ ကွေ့ကျော်တွင် ကား ခေတ္တရပ်ပေးရန်ပြော၍ အပေါ်အပါးသွားရန် အပြေးအသွား ဆင်း ကြသည်။ တစ်လမ်းလုံး အောင်ထားခဲ့ကြ၍ အလျင်လိုနေပြီ ဖြစ်သည်။ ကားပေါ်မှခုန်ချပြီးသည်နှင့် တောတွင်းသို့ ပြေးဝင် ကြသည်။ ထင်းရှူးပင်များအောက်တွင် အပင်ငယ်များက လူတစ် ရပ်ခန့် ရှိနေ၏။ ထိုအပင်များကို အပြောင်ရှင်းရသည်ဟု ဆိုသည်။ အလျင်လိုနေသည်ကိုမှ ကံဆိုးရသည်။ နောက်တွင် ကျန်ခဲ့သော အမျိုးသမီးတစ်ဦးမှ တောတိုးလာသည်နှင့် မျက်နှာချင်းဆိုင်တွင် ဘွားကနဲတိုးမိတော့သည်။ ရုတ်တရက်မို့ ဆူညံစွာအော်ဟစ်ရင်း ရှက်ရွံ့စွာဖြင့် နောက်သို့ ပြန်ပြေးကြသည်။ ထို့ကြောင့် သူတန်း လန်းဖြစ်သွားသော ကျော်ဦးခင်ဗျာ ဘောင်းဘီစုံရွဲသွားရှာသည်။ ကားပေါ်ရောက်သည့်အခါ ကျော်ဦးအနား မကပ်ကြပဲ စနောက် ကြသည်။ ရယ်ရွှင်ဖွယ် အဖြစ်တစ်ခုပါပေ။ ပြင်ဦးလွင် သံဗုဓ်ကန် စီမံကိန်းကို လေ့လာသည်။ ထို့နောက် ပြင်ဦးလွင်မြို့ထဲဝင်၍ ရေတံခွန်သွားကြသည်။

အစောင့်လိုက်ရဲတပ်သား နေမကောင်းဖြစ်နေသည်။ ကား ပေါ်တွင်သိပ်ထားခဲ့ပြီး ယာဉ်မောင်းနှင့် ထားခဲ့ရသည်။ ရဲတပ်သား ၏ အီကွစ်မန်လက်နက်ကိုယူ၍ ငှင်း၏တာဝန်ကိုပါ ပူးတွဲယူရ သည်။ ပျော်ပျော်ပါးပါးဖြင့် အခုလိုက်သွားကြ၊ စားကြ၊ ဓာတ်ပုံ ရိုက်ကြသည်။ ကိုယ်ကလက်နက်ကိုင်ဆောင်ထား၍ မလွတ်လပ်၊ လုံခြုံရေးသတိအပြင် လက်နက်မတော်တဆမှု၊ ပါလာသောကြီး ကြပ်ကန့်သတ်ပစ္စည်းပျောက်ရှုမှုမရှိအောင် ဂရုစိုက်ရသဖြင့် စိတ် လွတ်လပ်မှုမရှိ။ ပျော်သင့်သလောက်မပျော်ခဲ့ရ။ နေရာအနှံ့တွင် ပြင်ဦးလွင်၏စိတ်ကတ္တသိုလ်ကျောင်းသားများ သွားလာနေကြသည် ကို တွေ့ရသည်။ မိမိတက်ချင်လှသောကျောင်းကို မတက်ရသဖြင့် စိတ်ထဲတွင်မကောင်း၊ မှန်မိုင်းသောစိတ်ဖြင့် ငေးမောကြည့်နေမိ

သည်။ မော်တော်ယာဉ်ပေါ်သို့ တန်းစီလူစဉ်ပြီး ပြန်တက်ကြ သည်။ ကျွန်တော်က နောက်ဆုံးမှတက်မည့်ခရီးမှူးနှင့် လိုအပ်သည် များပြောဆိုပြီးရပ်နေစဉ် ၁၉၈၁ ခုနှစ်တွင်တက်နေသည့် နောက်ဆုံး နှစ်စစ်တက္ကသိုလ်ကျောင်းသား ကိုညွှန်ဝင်း(အလုပ်သမား ဥပဒေဌာန ကြားရေးမှူးချုပ်)ကို လှမ်းတွေ့သည်။ ကိုညွှန်ဝင်းက မတ်တပ်ရပ် လက်ထောင်ပြန်တစ်ဆက်ရင်း အံ့ဩစွာငေးကြည့်နေသည်။ မီးခိုးရင့် ယူနီဖောင်း အီကွစ်မန်၊ လက်နက်အပြည့်အစုံနှင့် ကျွန်တော်ကို တက္ကသိုလ်တက်နေသည်သာသိ၍ ယခု ယူနီဖောင်းအပြည့်အစုံဖြင့် မြင်ရ၍ အံ့ဩနေသည်။ ကျွန်တော်လည်း ကားပေါ်အမြန်တက် ရင်း လက်ပြန်တစ်ဆက်ခဲ့သည်။ ခရီးမဖင့်ရန် အချိန်နှင့်တပြေးညီ သွက်လက်စွာ လှုပ်ရှားလည်ပတ်ရင်း ပြင်ဦးလွင်မှ ဆင်းလာကြ သည်။ မန္တလေးကိုကျော်၍လာပြီး၊ ရေဘူးများတွင် ပါလာသောရေ များကုန်ပြီး၊ ယခု စွယ်တော်ဘုရားတည်ထားသော နေရာမရောက် ခင် တောတန်းနှင့် ညာဘက်သံလမ်းဘေး ရေချောင်းနေရာတွင် မော်တော်ယာဉ်ခေတ္တနားသည်။ ရေသောက်ချင်ကြသည်ဆို၍ လမ်း ဘေးရေပြည့်နေသော ချောင်းတွင်းဆင်း၍ ရေခပ်ကာ အမျိုးသမီး အဖွဲ့ကို တိုက်သည်။ နေမကောင်းသော ရဲတပ်သားလေးအားလည်း မုန့်ကျွေးဆေးတိုက်ရသေးသည်။ (ယခုအခါ ထိုနေရာရောက်တိုင်း လမ်းဘေးရေဝပ်နေရာတွင် အမှိုက်ပုံကြီးများ၊ အညစ်အကြေးများဖြင့် တွေ့ရသည်။ တစ်ချိန်က အားရပါးရရေသောက်ခဲ့သည်ကိုတွေ့၍ ရင်ထဲပျို့ပျို့တက်လာသည်ထိ ခံစားရသည်) ယခုမူ Car Show room၊ လူနေအိမ်ခြေတိုက်တာများနှင့် ပြည့်နေပြီဖြစ်သည်။ ယခင် က လယ်ကွင်းများသာ ရှိခဲ့သည်။

ကူမံမြို့ကိုကျော်ပြီး ဝင်သည့်လမ်းမှစ၍ မြေလမ်းဖြစ်သဖြင့် ဖုန် တထောင်းထောင်းနှင့် ဖြစ်သည်။ တစ်ကိုယ်လုံးဖုန်မှုန့်များနှင့် ဖုံး လွှမ်းနေသည်။ အသက်ရှူ၍ရရန် လက်ကိုင်ပုဝါဖြင့် ပိတ်ရသည်။ မျက်လုံးနှင့် ပါးစပ်ပေါက်သာ မြင်ရသည်အထိ ဖုန်လုံးက ကပ်ပြီ သည်။ တစ်ယောက်ကိုတစ်ယောက်ကြည့်ပြီး ရယ်မောကြသည်။ ထွန်တုံးရွာမှ ကြည့်ရှုင်က မျောက်က ထကသည်။ \*ဟောလာမျောက် ကြီး ရှောက်သီးစားမလား\* ဟု သံပြိုင်လက်ခုပ်တီး သီချင်းဆိုသည်။ နှုတ်ခမ်းကို လျှာဖြင့်ထိုး၍ မျောက်က ကနေသောကြည့်ရှုင် သရုပ်ပါ လှသည်။ ထိုမျှမျောက်က ကတတ်နေမှန်းမသိ၊ ပျော်ရွှင်စွာရယ်မော အော်ဟစ်ကြသည်။ အားလုံး ဖုန်တလုံးလုံးနှင့် မျောက်ရုပ်ပေါက် နေပြီး တဖြည်းဖြည်းတောထူလာ၍ တောင်တက်လမ်းပေါ်ရောက် လာသည်။ အကွေ့အကောက်လမ်းမကြီးမှ ကင်းတားဆည်ရှိရာသို့ နီးလာပြီး ဟွန်ခိုင်းကုမ္ပဏီမှ ကားဖြူလေးက ကျော်တက်ပြီးကားထဲ မှ ကိုရီးယားဟု ယူဆရသူနှစ်ဦးက လက်ပြန်တစ်ဆက်သွားသည်။ ၁၉၇၈ ခုနှစ်ခန့်က ဖြစ်မည်။ ဖခင်သည် တာဝန်ဖြင့် ဆည်တော်ကြီး သို့ ပစ္စည်းပို့သွားသည့်အပြန်တွင် ကားပေါ်ထင်းအပြည့်တင်၍ ပြန် လာခဲ့သည်။ တပ်မှလက်နက်ကိုင် အစောင့်များနှင့် သွားခဲ့ကြောင်းဖြစ် သည်။ ကင်းတားဆည်သို့လည်း သွားခဲ့သည်။ ကျောင်းဖွင့်ရက်ဖြစ် ၍ မလိုက်ပါနိုင်ခဲ့ပေ။ ဖခင်ကြီးကပြောပြသည်ကိုသာ သိခဲ့ရသည်။ ဖခင်ကြီးတို့ ထိုစဉ်က သွားခဲ့ကြသည့်မော်တော်ယာဉ်မှာ ရှေ့တန်း စစ်မြေပြင်တွင် မိုင်းထိပျက်စီး၍ ပြင်ဆင်ရန်အပ်နှံထားသောယာဉ် များကို လတ်တလောမောင်းနှင်၍ရအောင် လက်မှုတိုက် ပြင်ထား သော ယာဉ်မျိုးဖြစ်သည်။ ကားရှေ့အောက်ဖုံးမပါ၊ အင်ဂျင်နှင့် ဘီး လေးလုံးပါ၍သာ ကားဟု ပြောရသည်။ စတီရီယိုတွင် ဂီယာတံ သာပါပြီး စက်နှိုးလျှင် ဝါယာကြိုးကိုပူ၍ နှိုးရသည်။ တိုယိုတာ ဒီအေအိတ်တီး အမျိုးအစားဖြစ်သည်။ ဖခင်ကြီးတို့ ဝတ်သွားသည် က စက်ပြင်ဝတ်စုံ(ဒန်ဂရီ)နှင့် ကိုယ်စီလက်နက်များနှင့်ဖြစ်သည်။

ကင်းတားမရောက်ခင် တောထဲတွင် ကိုရီးယားအင်ဂျင်နီယာများ လိုက်ပါလာသော ဟွန်ခိုင်းမော်တော်ယာဉ်စက်ပျက်၍ သုံးနာရီ ခန့်ကြာအောင် ဒုက္ခရောက်နေစဉ် ဖခင်ကြီးတို့၏ မော်တော်ယာဉ် ရောက်သွားကြောင်း ဘာအကူအညီပေးရမလဲမေးရာ ကိုရီးယား ယာဉ်မောင်း(ဗမာ)က သူ၏အင်ဂျင်နီယာများကို ခေါ်သွားစေလို ကြောင်းပြောသည်။ ခေါ်သွားပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြော၍ မော်တော် ယာဉ်အားကြည့်ပေးမည်ဟုဆိုကာ စက်ဖုံးဖွင့်စေသည်။ ကိုရီးယား အင်ဂျင်နီယာများက ဖခင်တို့ မောင်းလာသောကားကို လှည့်ပတ် ကြည့်၍ အံ့ဩနေကြကြောင်း၊ ထိုစဉ်က မော်ဒယ်မြင့်နောက်ဆုံး ပေါ်သူတို့ကားကို ပြင်ရန်ကြည့်နေကြသည်ကို မယုံကြည်စွာဖြင့် စိုက်ကြည့်နေကြကြောင်း၊ ကားအောက်ပိုင်းမှ ပြင်ဆင်စေရာကို ဂျီနီထောက်နှင့်ပြင်ရန် မလွယ်ကူသဖြင့် သစ်သားပြားဖြင့် ရဲဘော် သုံးဦးက မ၍ ကျောက်တုံးခု ကားအောက်မှဝင်ပြင်ပေးရာ နာရီ ဝက်ကျော်ခန့်တွင် ကောင်းသွားသဖြင့် စမ်းမောင်းကြည့်စေရာ ကိုရီးယားအင်ဂျင်နီယာများ အံ့ဩနေကြသည်။ သူတို့၏ကားဖြင့် ပင် ခရီးဆက်နိုင်ပြီဖြစ်၍ ပျော်နေကြသည်။ ကင်းတားဆည်တွင် ပြန်ဆုံမည်ဟုပြော၍ ခရီးဆက်ခဲ့ကြသည်။ ကင်းတားဆည်ရောက် သောအခါ ထမင်းစားပိုင်း အသင့်ပြင်၍စောင့်နေကြပြီး ကျေးဇူးတင် စွာ ဂုဏ်ပြုပေးပါကြောင်း၊ မြန်မာတပ်မတော်သားများ အင်မတန် တော်ကြောင်း ပြောခဲ့သည်။ ကျေးဇူးဆပ်လို့၍ ငွေကြေးများပေးရာ လုံးဝလက်မခံနိုင်ကြောင်း ပြော၍ လက်မခံခဲ့ကြောင်း၊ အစား အသောက်နှင့် အင်္ကျီအဝတ်အထည်မျှသာ လက်ခံပေးခဲ့ကြောင်း ပြောပြသည်။ ထိုစဉ်က မလိုက်ခဲ့ရသော်လည်း ယခု ကင်းတား ဆည်သို့ ရောက်ရပေတော့မည်။ ကင်းတားဆည်သို့ရောက်ပြီး ကားပေါ်မှဆင်း၍ တန်းစီလူစဉ်ပြီး တာဝန်ရှိသူများက ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။ တောင်ကြားနှစ်တောင်ကို ပိတ်၍ ဆည်တံခံကြီး ၏ကျယ်ပြောသော ရေပြင်ကျယ်ကြီးကို ဖြတ်သန်းလာသော လေန အေးက လန်းဆန်းတက်ကြွလာစေသည်။ မြန်မာနိုင်ငံအတွက် လွန်စွာအရေးကြီးလှသော ဆည်တံခံကြီးများသို့ ရောက်ရှိလေ့လာ ခွင့်ရပြီး ဝမ်းမြောက်စွာဖြင့် လေ့လာခဲ့သည်။ ရေအားလျှပ်စစ်မည် သို့ထုတ်သည်၊ ရေကိုမည်သို့ ထိန်းသည်။ ပတ်ဝန်းကျင်ကာကွယ် တောကို မည်သို့ထိန်းသည်၊ မည်မျှအစိုးတန်သည်တို့ကို သိရှိခဲ့ရ သည်။ ယခုလေ့လာ ရေးလာရောက်သူများသည် မြို့နယ်၊ ပါတီ၊ ဝန်ထမ်း၊ တက္ကသိုလ်တို့မှ လူငယ်များဖြစ်သည့် နိုင်ငံတော်၏ စီမံကိန်းကြီးများဆောင်ရွက်ရာတွင် တတ်စွမ်းသမျှ အချိန်များပေး ၍ နိုင်ငံတော်အတွက် အလုပ်အကျွေးပြုလုပ်အားပေးလှူဒါန်းကြ သော စီမံကိန်းဝင်လူငယ်များ ဖြစ်သည်။ လိုအပ်ပါက ဤကင်း တားဆည်ကြီးတွင် လုပ်အားဒါနု လာရောက်ပေးလှူနိုင်ကြောင်း၊ နိုင်ငံခြားပညာရှင်ကိုပြောရာ အထူးပင်အံ့ဩဝမ်းမြောက်မိကြောင်း၊ ထူးခြားလှသည့်မြန်မာ လူငယ်များကိုလေးစားကြောင်း ပြန်လည် ပြောကြားခဲ့သည်။

မိမိတို့ခေတ်ကလူငယ်များသည် နိုင်ငံရေးကို စိတ်ဝင်စား ကြသည်။ နိုင်ငံရေးဟုဆိုရာတွင် နိုင်ငံတော်၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ တည်ဆောက်ရေးများတွင် ကိုယ်ကျိုးမပါ အသက်သွေးချွေးတို့ဖြင့် ပါဝင်တည်ဆောက်ပေးလိုစိတ် ပြင်းထန်ခဲ့ကြသည်။ ကိုယ်ပိုင် အားလပ်ချိန်မထား နိုင်ငံတော်အတွက် ပေးဆပ်ထားကြသည်။ အချင်းချင်း ပြည်နယ်၊ ပြည်ပခြား ချစ်ခင်နွေးထွေးကြသည်။ မိမိတို့၏ တိုင်းချစ်၊ ပြည်ချစ်စိတ်ကို အသက်သွေးချွေးဖြင့် ပြသ နိုင်ခဲ့ကြသည်။ နိုင်ငံတော်အတွက်ဆိုလျှင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန် အချိန်ပြည့် အသင့်ဖြစ်နေကြသည်။ ထိုစိတ်ဓာတ်မျိုးအား အနာဂတ် လူငယ်များ၏စိတ်တွင် ကိုနင်းဝပ်စေရန် ပြုပြင်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင် မှသာ . . . . .

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်။)

# စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးငွေစုငွေချေးသမဝါယမအသင်းလိမ္မိတက်က အမြတ်နှင့်စုဆောင်းငွေပေါ်အတိုးငွေများထုတ်ပေး

**မန္တလေး**၊ **ဩဂုတ် ၉** - စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ငွေစု ငွေချေးသမဝါယမအသင်း လိမ္မိတက်က အသင်းသားအသင်း သူများအား အစုအပေါ်အမြတ်နှင့် စုဆောင်းငွေပေါ် အတိုးငွေများ ထုတ်ပေးခဲ့သည်။

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ သမဝါယမဦးစီးဌာန၊ ငွေစုငွေချေး သမဝါယမအသင်းလိမ္မိတက်၏ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် အရပ်ရပ်ဆိုင်ရာအစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲက တိုင်း ဒေသကြီး သမဝါယမဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ အသင်းသား၊ အသင်းသူများအား အစု အပေါ်အမြတ်ငွေကျပ် ၁၄

၁၃၀၀ ၅၆ သိန်းနှင့် စုဆောင်း ငွေပေါ် အတိုးငွေကျပ် ၂၉ ၁၃၀၀ ၆၇၇ သိန်းတို့အား ထုတ်ပေးခဲ့ သည်။

အစည်းအဝေးသို့ တိုင်းဒေသ ကြီး သမဝါယမဦးစီးဌာန၊ ညွှန် ကြားရေးမှူးနှင့် အသင်းဥက္ကဋ္ဌ၊ အသင်းအမှုဆောင် ဒါရိုက်တာ အဖွဲ့ဝင် များ၊ အသင်းသား၊ အသင်းသူများ စုစုပေါင်း ၁၂၂ ဦး တက်ရောက်သည်။

အစည်းအဝေးတွင် စစ်ကိုင်း တိုင်းငွေစုငွေချေးသမဝါယမ အသင်းလိမ္မိတက် သဘာပတိက အရပ်ရပ်ဆိုင်ရာ အစည်းအဝေး ကျင်းပရခြင်း ရည်ရွယ်ချက်များ၊ အသင်းမှ အသင်းသားများကို

တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ အကျိုး ကျေးဇူးရှိခြင်းတို့အား ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ၂၀၂၃- ၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ဒါရိုက်တာ အဖွဲ့လုပ်ငန်းအစီရင်ခံစာနှင့် ရှေ့ လုပ်ငန်းစဉ်များကို အမှုဆောင် တန်ဖိုးကလည်းကောင်း၊ ဘဏ္ဍာရေး ရှင်းတမ်းနှင့် အမြတ်ခွဲစေစာရင်း များကို တာဝန်ကျစာရင်းစစ်မှ လည်းကောင်း၊ ဒါရိုက်တာ အဖွဲ့ ၏ ဘဏ္ဍာရေးရှင်းတမ်းနှင့် အမြတ်ခွဲစေစာရင်းတို့အား ဖတ် ကြားရှင်းလင်းမှုများအပေါ် သဘာ ပတိမှ အတည်ပြုခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

(အောက်ပုံ) (၃၈၄)



ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်တွင် အခမ်းအနားမှူး သင်တန်းဖွင့်လှစ်

**ပုသိမ်ကြီး**၊ **ဩဂုတ် ၉** - မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ အောင်မြေသာစံခရိုင်၊ ပုသိမ်ကြီး မြို့နယ်၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် အခြေခံ ပညာဦးစီးဌာနတို့ပေါင်းဖွင့်လှစ် ကျင်းပသည့် အခမ်းအနားမှူး သင်တန်းကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက အ.ထ.က ပုသိမ်ကြီးရှိ အောင်ဇမ္ဗူခန်းမဆောင်၌ ကျင်းပခဲ့ သည်။

ရေးဦးစွာ ခေတ္တမြို့နယ် ပညာရေးမှူး ဦးမျိုးဇော်ခိုင်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး၊ အခမ်းအနားမှူး သင်တန်းပို့ချမည့်

ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံ ရေးဦးစီးဌာန တွဲဖက်မြို့နယ် ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်ကြည်ကြည်နွဲ့ က အခမ်းအနားမှူး သင်တန်းဖွင့် လှစ်မှုအပေါ် ရှင်းလင်းပြော ကြားခဲ့သည်။ ထို့နောက် သင်တန်း နည်းပြဆရာမများက သင်ကြား ပေးခဲ့သည်။

အဆိုပါ သင်တန်းတွင်

ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံ ပညာကျောင်းများမှ ဆရာ၊ ဆရာမ စုစုပေါင်း ၁၂၀ ခန့် တက်ရောက် ခဲ့ကြသည်။ အခြေခံပညာကျောင်း များတွင် အခမ်းအနားမှူး ပြုလုပ် ပါက အခက်အခဲမရှိစေရန် သင် တန်းအား ဖွင့်လှစ်ရခြင်းဖြစ် ကြောင်းသိရသည်။ (အပေါ်ပုံ) (၀၉၅)



## (၂၅)ကြိမ်မြောက်ငွေရတုအထိမ်းအမှတ် မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုအဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ(ခရိုင်အဆင့်)နှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ

**မိတ္ထီလာ**၊ **ဩဂုတ် ၉** - မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မိတ္ထီလာမြို့ (၂၅)ကြိမ်မြောက် ငွေရတုအထိမ်းအမှတ် မြန်မာ့ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ(ခရိုင်အဆင့်) နှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယမန်နေ့က အောင်မင်္ဂလာခန်းမ နှင့် ကန်တော်မင်္ဂလာခန်းမတို့ တွင် ကျင်းပခဲ့သည်။

အဆိုပါ ပြိုင်ပွဲဖွင့်ပွဲအခမ်း အနားကို နံနက် ၈ နာရီက ဦးစွာ ကျင်းပရာ ပြိုင်ပွဲအား ခရိုင်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်

ဇော်ဦးနှင့် ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့တာဝန်ရှိသူများက ဖဲကြီး ဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သည်။ ထို့နောက် ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ က အမှာစကားပြောကြားခဲ့ပြီး အကပြိုင်ပွဲ၊ အရေးပြိုင်ပွဲနှင့် အတီး ပြိုင်ပွဲများအား အောင်မင်္ဂလာ ခန်းမတွင်လည်းကောင်း၊ အဆို ပြိုင်ပွဲအား ကန်တော်မင်္ဂလာခန်းမ တွင်လည်းကောင်း ကျင်းပရာ မိတ္ထီလာ၊ မလှိုင်၊ ဝမ်းတွင်းနှင့် သာစည်မြို့နယ်များမှ စုစုပေါင်း ပြိုင်ပွဲဝင် ၅၅ ဦးပါဝင် ယှဉ်ပြိုင် ကြသည်။ ဆက်လက်၍ ညနေ

၄ နာရီတွင် ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်း အနားကို အောင်မင်္ဂလာခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိခဲ့ကြ သူများ၊ ဒိုင်အဖွဲ့ဝင်များနှင့်အခမ်း အနားမှူးများအား ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်



မြန်မာ့ရတု ဝေဠုပြတေးအဆို အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ (ခရိုင်အဆင့်) ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနား

## စာတတ်ရိုက်မြှင့်တင်ရေး ဟောပြောပွဲနှင့်ပြပွဲများ ကျင်းပ

**တံတားဦး**၊ **ဩဂုတ် ၉** - မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ တံတားဦးမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် အခြေခံပညာဦးစီးဌာနတို့ပေါင်း ပြီး အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်း

များရှိကျေးရွာတွင် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ ကျောင်းစာအပြင် အခြားအထွေထွေဗဟုသုတနှင့် စာ ဖတ်သည့် အလေ့အထများရရှိစေ ရန်ရည်ရွယ်ပြီး အသိပညာပေး ဟောပြောပွဲနှင့် နံရံကပ်စာစောင်

ပြပွဲ နှင့် စာအုပ်စာစောင်ပြပွဲ တို့ကို ယမန်နေ့နံနက် ၁၀ နာရီ က အဆိုပါကျောင်းတွင် ကျင်းပ ခဲ့သည်။

အခမ်းအနားတွင် အ.မ.က၊ ဈေးချိုကျောင်းအုပ်ကြီး ဦးကျော် သူရက အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန စာကြည့် တိုက် လက်ထောက်-၃ ဒေါ်အေး အေးမိုးက စာဖတ်ရိုက်မြှင့်တင်ရေး ၌ စာဖတ်ခြင်း၏အကျိုးကျေးဇူး များ၊ မူယစံဆေးဝါး၏ ဆိုးကျိုး များ၊ ဗဟုသုတတိုးပွားရရှိစေ ရေးအတွက် စာပေဖတ်ရှုသည့် အလေ့အကျင့်များရရှိရေးတို့ကို အသိပညာပေးဟောပြောပြီး

ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ အား ကလေးကဗျာများ၊ ရုပ်ပြ များ၊ ပုံပြင်များ၊ ကာတွန်းစာစောင် များ စသည့် ကလေးစာပေများ ကို ဖတ်ရှုစေခဲ့သည်။

ထို့နောက် တံတားဦးမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံ ရေးဦးစီးဌာနမှ မူးယစ်ဆေးဝါး အန္တရာယ် သတိပြုကာကွယ်ရေး၊ လူကုန်ကူးမှုတို့ကို ဖျက်ရေး၊ ကလေးအလုပ်သမားပျောက်ရေး စသည့်အသိပညာပေး နံရံကပ် စာစောင်များကို ခင်းကျင်းပြသခဲ့ ရာ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ က စိတ်ဝင်တစားကြည့်ရှုလေ့လာ ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ဝဲပုံ) ဦးရဲတင့်(ပြန်/ဆက်)

ကျောက်ဆည် **ဩဂုတ် ၉** - မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ကျောက်ဆည်ခရိုင်ကျောက်ဆည် မြို့နယ် အမှတ်(၁၇)အခြေခံပညာ မူလတန်းကျောင်းတွင် ကျောင်း သား၊ ကျောင်းသူများ အသိပညာ ဗဟုသုတများရရှိစေ စာဖတ်သည့် အလေ့အကျင့်ကောင်းများရရှိစေ ရန်ရည်ရွယ်၍ ခရိုင်ပြန်ကြားရေး နှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိနှင့်ဝန်ထမ်းများက ယမန်နေ့က အသိပညာပေးဟော ပြောပွဲ၊ စာအုပ်ပြပွဲနှင့်နံရံကပ် စာစောင်ပြပွဲ ကျင်းပခဲ့သည်။

အသိပညာပေးဟောပြောပွဲ တွင် အမှတ်(၁၇)အခြေခံပညာ မူလတန်း(လွန်)ကျောင်းမှ ကျောင်း အုပ်ကြီး ဦးရဲသူက အလိမ္မာ စာမှာရှိ၊ ပညာရဲရဲပွဲလယ်တင့်၊ ကာယ၊ ဉာဏ၊ စာရိတ္တ ဘက်စုံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် အားလပ် ချိန်များတွင် စာပေများလေ့လာ ဖတ်ရှုစေရေး အမှာစကားပြော ကြားခဲ့ပြီး ကျောက်ဆည်ခရိုင်



စုစုအေး(ကျောက်ဆည်)







အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း

မန္တလေးမြို့၊ ရှမ်းမြို့သာစည်မြို့နယ်၊ မြို့သစ်(၇)ရပ်ကွက်၊ အထက်အမှတ်(၁၀-၃)၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၈၃)၊ ဧရိယာ(၄၀x၆၅)ပေ အကျယ်အဝန်းရှိ မြေကွက်သည် ဦးသန်းမောင်(ဘ)ဦးမြင့်(ခ/အ/ AE-၂၄၇၀၂၃)အမည်ဖြင့် ချထားပေးသောမြေကွက် ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါမြေကွက်အပိုင်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ် အားလုံးတို့ကို အဆင့်ဆင့်ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ထားပြီး လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ပြောဆိုခံနိုင်ခက်ပြုသူ ဦးမျိုးသူ(၇)ဦးကျော်(၉/အစ(နိုင်)၁၁၂၀၈၆)ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေက ဝယ်ယူရန် သဘောတူညီပြီး ဝယ်ယူရန် တစ်စက်ကို ပေးချေထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။

အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း

မန္တလေးမြို့၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ လင်းလုံးနန်းကျေးရွာ၊ ကွင်း/အထက်အမှတ်(၁၈၉၂/မအလေးပင်ကွင်း)၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၂၉၄)၊ ဧရိယာ(၁၃၀x၅၀)ပေ အကျယ်အဝန်းရှိ မြေကွက်သည် ဒေါ်ခိုင်(ဘ)ဦးလင်းလင်း(၉/မမ(နိုင်)၀၉၄၄၆)အမည်ဖြင့် ပိုင်(၇)ရက်ကြာသော ယာမြေကွက်ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါ ယာမြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို အမည်ပေါက် ပိုင်ဆိုင်ထားပြီး လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ပြောဆိုခံနိုင်ခက်ပြုသူ ဒေါ်ခိုင်(ဘ)ဦးလင်းလင်း(၉/မမ(နိုင်)၀၉၄၄၆)ထံမှ ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေက ဝယ်ယူရန် သဘောတူညီပြီး ဝယ်ယူရန် တစ်စက်ကို ပေးချေထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။

အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း

မန္တလေးမြို့၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ ငွေတော်ကျီကုန်းရပ်ကွက်၊ အထက်အမှတ်(၁)၊ ဦးပိုင် အမှတ်(၂၈+၃၃)၊ ဧရိယာ(၁၃၀x၅၅)ပေ+၁၃၀x၅၅)ပေ အကျယ်အဝန်းရှိ မြေကွက်များ မှာ ဦးပိုင်အမှတ်(၂၈)အမည်ပေါက် ဂရုမြေကွက်များဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါ ဂရုမြေကွက်များအတွင်း မှာ ဦးပိုင်အမှတ်(၂၈)၏တောင်ဘက်ခြမ်း၊ ခဲစင်းပြေဧရိယာ(၁၃၀x၅၅)ပေ အကျယ်အဝန်းရှိ ဂရုမြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို အရောင်းအဝယ် ရှေ့စဉ်အမှတ်(၃၇၂၅/၂၀၂၃)အရ ဝယ်ယူကာ လက်ရှိရယူပိုင်ဆိုင်ထားပြီး လွှဲပြောင်းနိုင် ဆောင်သူထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေက ဝယ်ယူရန်အတွက် ရောင်းကြေးစရိတ်နှင့် အချိန်ပေးချေထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။

အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း

မန္တလေးမြို့၊ အမရပူရမြို့နယ်၊ နတ်ရေကန်ရပ်ကွက်၊ ကွင်း/အထက်အမှတ်(၅၈၈)၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၅၂-၈)၊ ဧရိယာ(၁၃၀x၅၅)ပေ ဂရုမြေနှင့် အနောက်ဘက်ဆက်လျက် ဦးပိုင်အမှတ်(၈၀)မြေနှင့် အဆောက်အအုံအပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်ကို ဥပဒေနှင့် အညီ လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသည်ဟု အဆိုပြုလာသူထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေက ဝယ်ယူရန် သဘောတူညီခဲ့ပြီး ရောင်းကြေးစရိတ်တစ်စက်တစ်ဆောင်ပေးချေပြီးဖြစ်ပါသည်။ အရောင်း အဝယ်ကိစ္စကို ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးဆုံးသည်အထိ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် အခွန်အရပ်ရပ် ထမ်းဆောင်ခြင်းအပါအဝင် လုပ်ငန်းစဉ်များကို လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ လုပ်ဆောင်လျက် ရှိပါသည်။

အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း

မန္တလေးမြို့၊ အမရပူရမြို့နယ်၊ နတ်ရေကန်ရပ်ကွက်၊ အထက်အမှတ်(၅၈၀-အိမ်ချို)၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၂၇)၊ ဧရိယာ(၆၀x၄၀)ပေ အကျယ်အဝန်းရှိ မြေကွက်သည် ဒေါ်အိမ်ချို(ဘ)ဦးပိုင်အမှတ်(၅၈၀)အမည်ဖြင့် ပိုင်(၇)ရက်ကြာသော ယာမြေကွက်ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါ ယာမြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို အရောင်းအဝယ် ရှေ့စဉ်အမှတ်(၃၇၂၅/၂၀၂၃)အရ ဝယ်ယူကာ လက်ရှိရယူပိုင်ဆိုင်ထားပြီး လွှဲပြောင်းနိုင် ဆောင်သူထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေက ဝယ်ယူရန်အတွက် ရောင်းကြေးစရိတ်နှင့် အချိန်ပေးချေထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။

အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း

မန္တလေးမြို့၊ ရှမ်းမြို့သာစည်မြို့နယ်၊ ကုန်းတုံးရပ်ကွက်၊ အထက်အမှတ်(၈-၆)တွင် တစ်ဆက်တစ်စပ်တည်း တည်ရှိသည့် ဦးပိုင်နယ်(၅၆+၆၀)ဟု ခေါ်တွင်သော မြေဧရိယာ(၁၃၀x၅၅)ပေ+၁၃၀x၅၅)ပေ အကျယ်အဝန်းရှိ ဒေါ်ခင်မာဦး အမည်ဖြင့် မြေရေချထားပေးခြင်းခံခဲ့ ရသည့် မြေကွက်များထဲမှ ဦးပိုင်နယ်(၆၀)၊ မြေဧရိယာ(၁၃၀x၅၅)ပေ အကျယ်အဝန်းရှိ မြေကွက်၏ အနောက်ဘက်ခြမ်း(၂၀x၆၀)ပေ အကျယ်အဝန်းရှိမြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်၏ ပိုင်ဆိုင်ခွင့်၊ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်တို့ကို လက်ရှိလက်ရောက်ဝယ် ယူပိုင်ဆိုင်ထားပြီး လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ပြောဆိုခံနိုင်ခက်ပြုသူ ဒေါ်ခင်မာဦး(၉/မအလ(နိုင်)၀၉၄၀၈၀)ထံမှ ကျွန်ုပ် တို့၏မိတ်ဆွေက အပြီးအပိုင်လွှဲပြောင်းဝယ်ယူရန်သဘောတူညီသဖြင့် ရောင်းကြေးငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။

အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း

မန္တလေးမြို့၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ သင်ယန်းကုန်းရပ်ကွက်၊ အထက်အမှတ်(ညည-၆၆)၊ ဦးပိုင်နယ်(၃၇)ဟု ခေါ်တွင်သော ဧရိယာ(၁၃၀x၅၅)ပေ+၆၀x၄၀)ပေ အကျယ်အဝန်းရှိ ဒေါ်တင်တင်အမည်ဖြင့် မြေရေချထားပေးခြင်းခံခဲ့ရသည့် မြေကွက်၏ တောင်ဘက်အစွန် ဆုံးအခြမ်း(၁၅x၄၀)ပေ အကျယ်အဝန်းရှိမြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်၏ ပိုင်ဆိုင်ခွင့်၊ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်တို့ကို လက်ရှိလက်ရောက်ဝယ်ယူ ပိုင်ဆိုင်ထားပြီး လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ပြောဆိုခံနိုင်ခက်ပြုသူ ဦးခင်မာဦး(ဘ)ဦးထွန်းကြည်(၅/မအလ(နိုင်)၀၉၄၇၃)ထံမှ ကျွန်ုပ် တို့၏ မိတ်ဆွေက အပြီးအပိုင်လွှဲပြောင်းဝယ်ယူရန် သဘောတူညီသဖြင့် ရောင်းကြေးငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း

မန္တလေးမြို့၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်(၅၉၀)၊ မြေကွက်(၂၀၀)+၂၀၀)၊ မြေစိုခရီးဧရိယာ(၅၃၀x၅၃၀)ပေ အကျယ်အဝန်းရှိ ဂရုမြေကွက်ကြီးပေါ်တွင် ဆောက်လုပ်ထားသော ဂါးဒင်းစီးတီးအိမ်ရာ တာဝါ(၁၆)၊ (၇)လွှာ၊ အခန်းအမှတ်(၂)၊ ဧရိယာ(၆၀၉)စတုဂံပုံပုံ အကျယ်အဝန်းရှိသော ဦးသက်ထက်သန်း အမည်ပေါက်တိုက်ခန်းနှင့် ယင်းတိုက်ခန်းပေါ်ရှိ (ရေ+မီးအပြည့် အစုံအပါအဝင်)၊ သွယ်ဝယ်တင်ဆက်ထားသောပစ္စည်းအရပ်ရပ်အားလုံး၊ တိုက်ခန်း၏ ဥပစာတစ်ရပ်လုံးနှင့် နေထိုင်ပိုင်ဆိုင်အကျိုး ခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို အမည်ပေါက်နေထိုင်ပိုင်ဆိုင်ပြီး ကိုယ်တိုင်ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသည်ဟု အဆိုပြုသူ ဦးသက်ထက်သန်း၊ ဘ-ဦးမောင်မောင်သန်း(၁၂/လက(နိုင်)၁၈၂၀၁၈)ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူက အဆိုအပိုင်လက်ရောက်လွှဲပြောင်းဝယ်ယူရန် သဘောတူညီပါသဖြင့် ရောင်းကြေးစရိတ်နှင့် ပေးချေထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။

အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာခြင်း

မန္တလေးမြို့၊ အောင်မြေသာစည်မြို့နယ်၊ ပြည်လုံးချမ်းသာရပ်ကွက်၊ အထက်အမှတ်(၆၀)၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၄၂)၊ မြေဧရိယာ(၁၃၀x၅၅)ပေ အကျယ်အဝန်းရှိ မြေကွက်သည် ဦးကျော်စိုး အမည်ပေါက် ဘိုးဘုရင်မြေကွက်ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါ ဘိုးဘုရင်မြေကွက်နှင့်တကွ ယင်းဘိုးဘုရင် မြေကွက်ပေါ်ရှိ နေထိုင်ပိုင်ဆိုင်အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို ဘိုးဘုရင်အမည်ပေါက်ပိုင်ရရှိသည့် ဦးကျော်စိုး(ဘ)ဦးဟာအိမ်(၈) ဦးမိန်းဝင်း(၉/မအ(နိုင်)၀၉၄၆၈၄)ကိုယ်တိုင်ဆောင်သူထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူက အဆိုအပိုင်လက်ရောက်လွှဲပြောင်းဝယ်ယူရန်အတွက် ရောင်း ကြေးငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။

အမည်ပြောင်း

(ဘ)ဦးထွန်းကျော်၏သမီး ရှမ်းပြည် နယ်မြောက်ပိုင်း၊ မူဆယ်မြို့၊ ဝှစ်စော် ရပ်ကွက်နေ မသီရိမေဇင်အား မအိ သန္တာသွန်းဟု ပြောင်းလဲခေါ်ပါရန်။ မအိသန္တာသွန်း

ကြော်ငြာစာ

မန္တလေး၊ အမရပူရမြို့နယ်၊ နတ်ရေကန်ရပ်ကွက်၊ အထက်အမှတ် (၅၈၀-အိမ်ချို)၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၂၇)၊ ဧရိယာ(၆၀x၄၀)ပေ အကျယ်အဝန်းရှိ မြေကွက်သည် ဒေါ်အိမ်ချို(ဘ)ဦးပိုင်အမှတ်(၅၈၀)အမည်ဖြင့် ပိုင်(၇)ရက်ကြာသော ယာမြေကွက်ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါ ယာမြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို အရောင်းအဝယ် ရှေ့စဉ်အမှတ်(၃၇၂၅/၂၀၂၃)အရ ဝယ်ယူကာ လက်ရှိရယူပိုင်ဆိုင်ထားပြီး လွှဲပြောင်းနိုင် ဆောင်သူထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေက ဝယ်ယူရန်အတွက် ရောင်းကြေးစရိတ်နှင့် အချိန်ပေးချေထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။

ဝယ်ယူသူ၏ လွှဲအပ်သူကြားချက်အရ-  
ဦးသန်းနိုင်ဦး ဒေါ်ပွင့်မြူကျော်  
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ  
၃၅(D)လမ်း၊ လမ်းပွင့်နှင့် ဝှစ်လမ်းကြား၊ အထက်အမှတ်(၃၃၆)၊ စိန်ပန်းရပ်၊  
မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့။ ဖုန်း ၀၉-၄၃၁၀၂၀၉၊ ၀၉-၂၅၈၅၅၅၀၉

ဝယ်ယူသူ၏ လွှဲအပ်သူကြားချက်အရ-  
ဦးတင်အောင်မိုး(LL.B,LL.M) ဒေါ်အိမ်စွန်း(LL.B,LL.M)  
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ  
ဒေါ်အေးစုထွန်း(LL.M) ဦးကြည်ယံ(LL.B) ဦးစည်သူအောင်(LL.B) ဒေါ်သိမ့်စွန်း(LL.B)  
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ အထက်တန်းရှေ့နေ အထက်တန်းရှေ့နေ အထက်တန်းရှေ့နေ  
အမှတ်(D-၁၇၇)၊ ၆၇လမ်း၊ ၁၀၄လမ်းနှင့် ၁၀၅လမ်းကြား၊ မြို့သစ်(၁)ရပ်ကွက်၊ ရှမ်းမြို့သာစည်မြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့။  
ဖုန်း ၀၉-၂၀၃၂၅၆၄၊ ၀၉-၉၇၇၄၄၀၉၄၊ ၀၉-၄၀၂၆၀၆၀၄

ဝယ်ယူသူ၏ လွှဲအပ်သူကြားချက်အရ-  
ဦးကျော်လင်း(LL.B) ဒေါ်ထက်ထက်အောင်(LL.B)  
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ  
ဦးစိုးဌေး(LL.B) ဒေါ်ဖူးသက်သက်ထွေး(LL.B)  
အထက်တန်းရှေ့နေ အထက်တန်းရှေ့နေ  
၆၈လမ်း၊ လမ်း၄၀နှင့် ၄၁လမ်းကြား၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့။  
ဖုန်း ၀၉-၂၀၆၀၃၄၀၊ ၀၉-၈၈၂၀၆၀၃၄၀

ဝယ်ယူသူ၏ လွှဲအပ်သူကြားချက်အရ-  
ဦးသက်နိုင်မိုး(LL.B) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ  
ဒေါ်သန္တာအေး(LL.B) ဦးမြတ်စိုးဦး(LL.B) ဦးစိုးအောင်(LL.B) ဒေါ်ဖူးဖူးမြတ်သူယံ(LL.B)  
အထက်တန်းရှေ့နေ အထက်တန်းရှေ့နေ အထက်တန်းရှေ့နေ အထက်တန်းရှေ့နေ  
(TNS Law Firm & Legal Services)  
(၈၃-၁၃/၄)၊ လမ်း၆၀၊ ၁၃၃လမ်းနှင့် ၁၃၄လမ်းကြား၊ (၈)ရပ်ကွက်၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့။  
ဖုန်း ၀၉-၄၀၂၅၇၆၃၄၊ ၀၉-၂၅၉၁၀၅၅၁၊ ၀၉-၉၄၀၀၀၀၀၉၊ ၀၂-၅၅၄၅၄၅၄



### နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက်(၉)ရပ်

#### ၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် နိုင်ငံရေးစနစ်နှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံ သည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံ လုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- (ဂ) ပြည်သူလူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထား လုပ်ဆောင်ရေး။

#### ၂။ စီးပွားရေး

- (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေးကုမ္ပဏီဖွဲ့စည်းတို့ အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများ ကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
- (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အားကို

မဏ္ဍိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေး ဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍဖြင့်တင်ရေး။

- (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံ စိုက်ပျိုး မှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှုမရှိသည့် ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။

#### ၃။ လူမှုရေး

- (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြှင့်တင်တိုးတက် စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုအထောက်အကူပြု ပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံးအကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များ အနေဖြင့် အဓိကရင်းအားအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလင်၊ တန် နှင့် ပြည့်စုံသော လူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

❖ မြန်မာနိုင်ငံ၏ အမျိုးသားနိုင်ငံရေးကို သမိုင်းစဉ်ဆက် မပြတ် တာဝန်ထမ်းရွက်ခဲ့သော၊ နိုင်ငံအရေး ကြုံလာတိုင်း ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ခဲ့သော တပ်မတော်သည် ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသား စည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေး၊ အချုပ်အခြာအာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲရေး ဟူသည့် ဒီတောန်အရေးသုံးပါးကို ထိပါးနှောင့်ယှက်လာမည့် ပြည်တွင်း ပြည်ပရန်ဟူသမျှကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက် လျက်ရှိပါသည်။

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၇ ရက်နေ့တွင် ကျရောက်သော (၁၀၃)နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့အခမ်းအနား သို့ ပေးပို့သည့်သံဝင်ကဏ္ဍမှ ကောက်နုတ်ချက်)

## ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းဆွေ ကုလသမဂ္ဂဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာမဟာမင်းကြီးရုံး၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာကိုယ်စားလှယ် Ms. Noriko Takagi ကို လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၉ ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးသန်းဆွေသည် ကုလသမဂ္ဂဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးရုံး(UHCHR)၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာကိုယ်စားလှယ် Ms. Noriko Takagi ကို ယနေ့မနန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။ ဆွေးနွေးတွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာနိုင်ငံ၌ UNHCR က ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် လုပ်ငန်းများနှင့် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် UNHCR အကြား အနာဂတ်တွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မည့် နည်းလမ်းများနှင့် ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ သတင်းစဉ်



## ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အိန္ဒိယနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးအား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၉ ၊ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းသည် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အိန္ဒိယနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H. E. Mr. Abhay Thakur အား ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။ တွေ့ဆုံစဉ် နှစ်နိုင်ငံမီဒီယာကဏ္ဍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးနှင့် နှစ်နိုင်ငံအကြား အပြန်အလှန် သတင်းမှန်များ ထုတ်လွှင့်နိုင်ရေး၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံအကူအညီဖြင့် တည်ဆောက်မည့် စာဆိုမိမိအဆောက်အအုံကို စက်တင်ဘာလတွင် မင်္ဂလာပွဲတင်နိုင်ရေး၊ စီးပွားရေးကဏ္ဍ၊ ခရီးသွားမြှင့်တင်ရေးကဏ္ဍ၊ စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုကဏ္ဍများတွင် အပြန်အလှန် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတိုးမြှင့်ရေးနှင့် နှစ်နိုင်ငံအကြား ဆက်ဆံရေး ပိုမိုတိုးမြှင့်သွားနိုင်ရေးတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရင်းရင်းနှီးနှီး ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးဝင်းကျော်အောင်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာ အကြီးအကဲများ တက်ရောက်ကြသည်။ သတင်းစဉ်

## ၂၀၂၄ပါရီ အိုလံပစ်(ယူ-၂၃)ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ရွှေတံဆိပ်ဆုကို စပိန်အသင်း ဆွတ်ခူး

ပါရီ ဩဂုတ် ၉ ၊ ၂၀၂၄ပါရီ အိုလံပစ်(ယူ-၂၃) ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲစဉ်အဖြစ် ယနေ့ မြန်မာ့စာတော်ချိန် ည ၁၀နာရီ ၃၀မိနစ်က ပြင်သစ်အသင်းနှင့် စပိန်အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြရာ စပိန်အသင်းက ပြင်သစ်အသင်းအား ငါးဂိုး၊ သုံးဂိုးဖြင့် အနိုင်ရယူပြီး ရွှေတံဆိပ်ဆုအား ဆွတ်ခူးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ စပိန်အသင်းအတွက် သွင်းဂိုး ငါးဂိုးကို ပွဲချိန် ၁၈မိနစ်နှင့် ၂၅မိနစ်တွင် ဖာမင်လိုပက်စ်၊ ပွဲချိန် ၂၅မိနစ်တွင် ဘော့၊ ပွဲချိန် ၃၀မိနစ်၊ ပွဲချိန် (၁၂၀+၁)မိနစ်တွင် ကာမယ်လိုတို့က သွင်းယူပေးခဲ့သည်။ ပြင်သစ်အသင်းအတွက် သွင်းဂိုးသုံးဂိုးကို ပွဲချိန် ၁၀မိနစ်တွင် မီလော့စ်၊ ပွဲချိန် ၇၀မိနစ်တွင် အက်စ်လူဗျီ၊ ပွဲချိန် (၉၀+၃)မိနစ်တွင် မာတေတာတို့က သွင်းယူပေးခဲ့သည်။ စပိန်အသင်းသည် ပါရီအိုလံပစ်ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ရွှေတံဆိပ်ဆုကို နှစ်ကြိမ်မြောက် ဆွတ်ခူးခဲ့ခြင်းလည်းဖြစ်သည်။ (NGB)

